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     KS/2021/9 
§ 135 
Kommunstyrelsens månadsrapport 
Sammanfattning av ärendet   
Samhällsbyggnadsförvaltningen berättar om anläggningen av Vikenparken, hur 
parkeringsövervakningen har utvecklats under 2021 och vilka lokala naturvårdsprojekt som är på 
gång i kommunen. Räddningstjänsten rapporterar om sommarmånaderna när det kommer till 
larm och uttryckningar samt fokus framåt vad gäller krisberedskapen i Höganäs kommun. 
HR-avdelningen informerar om den kostnadsfria träningen som äntligen har dragit igång igen 
och att det är dags att nominera årets medarbetare och årets uppväxlare. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunledningskontoret, månadsrapport september 2021. 
  
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandes förslag 
  
att lägga informationen till handlingarna. 
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     KS/2020/636 
§ 136 
Godkännande av budget 2022 och plan 2023-2024 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunstyrelsens budgetutskott beslutade den 23 mars 2021, § 30, om förslag till 
planeringsförutsättningar och ramar för budget 2022 och plan 2023-2024. Nämnderna har 
därefter lämnat förslag till budget 2022 samt plan 2023-2024. Nämndernas budgetförslag bygger 
på beslutad vision och kommungemensamma strategier. I uppdraget har också ingått att 
uppdatera inriktningen för investeringar under kommande tioårsperiod.  
 
Budgetförslaget bygger på SKR’s prognos om en förväntad snabb återhämtning i ekonomin 
under åren 2021-2022, följd av en mer ”normal” BNP-tillväxt under 2023 och 2024 tills det råder 
en konjunktur i balans 2024. De stödpaket som regeringen har beslutat om för att lindra de 
ekonomiska effekterna av pandemin är tillfälliga och fasas ut under 2021-2022 för att helt 
försvinna 2023. Kommunen måste varsamt hantera den typ av tillfälliga tillskott så att 
förvaltningarna inte blir beroende av finansiering som inte är långsiktig.  
  
Samtidigt utvecklas demografin i Höganäs och verksamheterna ska hantera utökade behov. 
Investeringsbehoven är fortsatt stora. Till budgetförslaget följer en investeringsplan för 
kommande tioårsperiod. Planen bedöms klara den finansiella målsättningen om självfinansiering. 
Beredskap för upplåning för enskilda större investeringar är dock nödvändig om inte planerade 
försäljningar sker enligt plan.  
 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning och finansiella mål för god ekonomisk hushållning ska anges. Kommunallagen anger 
också att budgeten ska upprättas så att intäkterna överstiger kostnaderna. De finansiella målen är: 
- Kommunen ska redovisa ett positivt resultat, inklusive finansnetto, del av outnyttjade reserver 
men exklusive exploatering, som uppnår minst 2,3 % av kommunens skatteintäkter och generella 
statsbidrag för 2022 och 2,4 % för 2023 samt 2,7 % för 2024.  
- Självfinansiering av investeringar inom skattefinansierad verksamhet. Undantag kan göras för 
större investeringsprojekt.  
  
Koncernens bolag ska bidra till god ekonomisk hushållning genom att sammantaget uppfylla mål 
utifrån kommunfullmäktiges vision och strategier samt ägardirektivens krav på ekonomiska 
mål. De ekonomiska förutsättningarna, tillsammans med verksamheternas och bolagens 
måluppfyllelse, innebär att en god ekonomisk hushållning över tid kan upprätthållas.  
 
I nämndernas förslag till budget har ytterligare medel begärts från 2022. Utbildningsnämnden har 
begärt 3 200 tkr för att kunna erbjuda skolskjuts enligt handlingsplanens intentioner och för att 
erbjuda busskort till samtliga gymnasieelever oavsett avstånd samt 2 200 tkr i avsättning i 
hyresfonden för tillfälliga lösningar på Tornlyckeskolan. Utbildningsnämnden har även bett 
kommunfullmäktige att ge förvaltningen i uppdrag att fortsätta arbetet med att inrätta en 
familjecentral med medfinansiering från utbildningsnämnden med den budgetram som idag finns 
för verksamheten öppen förskola.  
  
Kommunstyrelsen har för samhällsbyggnadsförvaltningen begärt att utöka budgetramen med 1 
300 tkr för drift av nya ytor. Kommunstyrelsen har för teknik- och fastighetsförvaltningen begärt 
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700 tkr för utökade driftskostnader för offentliga toaletter. Kommunstyrelsen har för kultur- och 
fritidsförvaltningen begärt utökad ram med 500 tkr för finansiering av en hälsoutvecklare, drift av 
sportbanken samt drift av en ny konstgräsplan i Jonstorp. Kommunstyrelsen har för 
räddningstjänsten begärt 360 tkr för krishanteringskostnader samt extra badsäkerhet på 
Kvickbadet. Kommunstyrelsens har för sin egen verksamhet begärt 280 tkr för utökad budget till 
näringslivsutskottet. Valnämnden har begärt 235 tkr för utökade kostnader för timanställd 
personal samt för utökade kostnader för genomförande av förtidsröstning.  
 
I nämndernas förslag till budget har kommunstyrelsen begärt ytterligare medel på 113 tkr från 
2024 för räddningstjänsten för ökade kapitalkostnader.  
 
Kommunstyrelsen har för räddningstjänsten begärt utökad investeringsram i form av årsanslag 
för maskiner och inventarier med följande per år: 2022 med 160 tkr, 2023 med 50 tkr och 2024 
med 50 tkr, samt ett tidsbegränsat investeringsanslag för revision av en stegbil med 1 000 tkr 
2023.  
 
Kommunens bolag Höganäs Energi AB samt AB Höganäshem föreslås bidra med 7 000 tkr i 
utdelning respektive 2 000 tkr i värdeöverföring till koncernägaren under 2022. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 22 juni 2021, § 75, 
Kommunledningskontoret, utkast till budgetdokument 2022 och plan 2023-2024 inklusive 
investeringsplan 2022-2031, 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 23 mars 2021, § 30, 
Kommunstyrelsen, beslut den 8 juni 2021, § 111, 
Bygg- och miljönämnden, beslut den 20 maj 2021, § 110, 
Utbildningsnämnden, beslut den 1 juni 2021, § 40, 
Utbildningsnämnden, förslag till taxor för 2022, 
Socialnämnden, beslut den 28 april 2021, § 62, 
Valnämnden, beslut den 31 maj 2021, § 8, 
Överförmyndarnämnden, beslut den 26 maj 2021, § 12, 
Kultur- och fritidsförvaltningen, förslag till taxor 2022. 
  
Deltar ej i beslutet 
Johan Ingvarson (MP), Louise Stjernquist (L) och Leif Löwegren (SD) deltar inte i beslutet.  
  
Förslag till beslut 
Ulf Molin (C) och Fredrik Eljin (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
  
Lennart Nilsson (S) yrkar enligt bilaga. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer arbetsutskottets förslag mot Lennart Nilssons (S) 
yrkanden under proposition och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets 
förslag. 
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Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att för budgetåret 2022 fastställa skattesatsen till 19,73 kronor per skattekrona, 
 
att godkänna förslaget till strategier, verksamhetsplan, mål samt investeringar för budget 2022 
och plan för 2023-2024, 
 
att godkänna förslag till inriktning för investeringar för perioden 2025-2031, 
 
att anta föreslagna förändringar av taxor inom utbildningsnämndens verksamhetsområde, 
 
att godkänna kultur- och fritidsförvaltningens förslag till taxor för år 2022, 
 
att för år 2022 godkänna kultur- och fritidsförvaltningens förslag till konkurrensprövning, 
 
att godkänna förslag till att öka VA-taxan med 4 % på både fast och rörlig avgift för 2022 under 
förutsättning att 1,2 mnkr av överskottet från VA-kollektivet frigörs, 
 
att uppdra till Höganäs Energi AB att årligen till kommunen ge en utdelning med 7 000 tkr, 
 
att uppdra till AB Höganäshem årligen till kommunen ge en värdeöverföring med 2 000 tkr, 
 
att besluta att tillföra utbildningsnämndens ram för ökade lokalkostnader för en ny paviljong på 
Tornlyckeskolan i avvaktan på en mer permanent lösning, motsvarande 2 200 tkr per år, att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att besluta om ramjustering när paviljongen är tagen i bruk. Beloppet 
ovan avser helårsvärde och anpassas till driftstart. Finansiering föreslås ur hyresfonden, 
 
att besluta att tillföra samhällsbyggnadsförvaltningen ram för ökade kapitalkostnader från och 
med 2022 för förnyelse av Storgatan etapp 3, motsvarande 1 100 tkr per år, att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att besluta om ramjustering när anläggningen är färdigställd. 
Beloppet ovan avser helårsvärde och anpassas till driftstart. Finansiering föreslås ur hyresfonden, 
  
att från 2022 utöka nämnderna ramar med totalt 7 715 tkr. Socialnämndens ram utökas med 2 
000 tkr, utbildningsnämndens ram utökas med 3 200 tkr, teknik- och fastighetsförvaltningens ram 
med 350 tkr, samhällsbyggnadsförvaltning ram utökas med 850 tkr, kultur- och 
fritidsförvaltningens ram utökas med 500 tkr, valnämndens ram utökas med 235 tkr, 
räddningstjänstens ram utökas med 400 tkr och kommunstyrelsens egen verksamhets ram utökas 
med 280 tkr.  
 
att besluta att öka investeringsanslaget för räddningstjänsten med 160 tkr för 2022, 1 050 tkr för 
2023 samt 50 tkr för 2024 samt utöka räddningstjänstens ram med 100 tkr 2024 för ökade 
kapitalkostnader för de tillkommande investeringsanslagen, 
 
att besluta att öka kommunledningskontorets ram för utökade IT-kostnader i enlighet med IT-
modellen med 428 tkr för 2022 genom en omfördelning från följande förvaltningar: 
utbildningsförvaltningen med 302 tkr, kultur- och fritidsförvaltningen med 36 tkr, 
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samhällsbyggnadsförvaltningen med 32 tkr, socialförvaltningen med 32 tkr och teknik- och 
fastighetsförvaltningen med 26 tkr,  
 
att uppdra till ekonomiavdelningen att omfördela budgetmedel från 2022 för de HR-, ekonomi-, 
kommunikation-, upphandling- samt juristtjänster som organisatoriskt överflyttas från 
socialförvaltningen/HOAB, utbildningsförvaltningen, teknik- och fastighetsförvaltningen samt 
samhällsbyggnadsförvaltningen till kommunledningskontoret utifrån självkostnadsprincipen. 
 
att uppdra åt ekonomiavdelningen vid kommunstyrelsens kommunledningskontor att verkställa 
tekniska ramjusteringar som följer av tidigare beslut fattade av kommunfullmäktige, 
  
att Höganäs kommun under 2022-2024 avsätter 5 kronor per invånare och år till 
Brottsofferjouren. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunfullmäktige 
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Socialdemokratiska yrkande: 

 

Bifall till föreliggande budget med nedan tillägg och strykningar: 

Sidan 11 under Förenkla för företag under Mätetal. Stycket om Svenskt näringslivs ranking 

stryks. 

 

Tilläggsyrkanden: 

Socialnämndens ram ökas med ytterligare 8 000 tkr 

Att förstärka bemanningen inom äldreomsorgen 3 000 tkr 

Att avskaffa de så kallade delade turerna 5 000 tkr 

 

Kommunstyrelsens förvaltningars ram utökas med 1 750 tkr 

Att Räddningstjänstens ram utökas för att säkra och förstärka bemanningen 800 tkr 

Att ge förstärkning till Eric Ruth 400 tkr 

Att ge ungdomar fritt inträde i samhallen 300 tkr 

Att öka bidragen till föreningarna ungdomsverksamhet 200 tkr 

Att öka ramen för bidrag till Handikapp- och pensionärsföreningar 50 tkr 

Utbildningsnämndens ram utökas med 6 500 tkr 

Att införa barnomsorg på OB-tid 2 400 tkr 

Att införa fria pedagogiska måltider 400 tkr 

Att toleransresor återinförs 500 tkr  

Att utöka ram för insatser för barn med behov av särskilt stöd 1 500 tkr 

Att förstärka resurserna för läromedel 1 000 tkr 

Att säkra kulturgarantin 300 tkr 

Att förbättra skolskjutsverksamheten 300 tkr 

Att inga avgifter i skolan, säkra alla barns möjlighet att vara med full ut 100 tkr  

 

Finansiering 

Förbättrat skatteunderlag 

 BRP 22 
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     KS/2016/552 
§ 137 
Samverkansmöjligheter mellan Höganäs museum och Höganäs 
keramiska center 
Sammanfattning av ärendet   
Den 4 februari 2020 § 37 beslutade kommunstyrelsen att skyndsamt utreda 
samverkansmöjligheter mellan Höganäs Keramiskt center och Höganäs museum och konsthall 
med anledning av att båda verksamheterna var i behov av ökade bidrag från Höganäs kommun. 
Både Höganäs museum och Keramiskt center har, vid flera tillfällen, adresserat kommunen om 
behovet av en grundläggande analys av situationen för de båda stiftelserna. Stiftelserna är 
beroende av ekonomiskt stöd från kommunen om verksamheterna ska fortleva. 
  
Utredningen, som leddes av Joakim Bengtsson, antikexpert inom keramik och porslin, biträdd av 
kommunledningskontorets utredare Eva-Marianne Nilsson, gjordes i samverkan med företrädare 
från Keramiskt center och Höganäs museum. Utredningen visade att det finns ett stort intresse 
och engagemang vilket skapar goda förutsättningar att utveckla verksamheterna under 
förutsättning att man får ett ökat ekonomiskt stöd från Höganäs kommun och någon form av 
samlokalisering sker. Ska verksamheterna samordnas på en gemensam plats är Höganäs Övre, där 
museet ligger idag, kanske det alternativ som kan genomföras på kortast tid. Dels finns redan 
verksamheten i området, det vill säga inom detaljplan, och dels förfogar kommunen över marken 
som ligger i anslutning därtill. 
  
Placeringen på Höganäs Övre passar väl in i arkitekturen runt Gruvtorget och kan bli en 
besöksmotor i ett mer kulturorienterat Höganäs Övre för att ge området mer liv och rörelse. 
Lindéngruppen, ägare av bland annat Höganäs AB som har sitt huvudkontor i Bruksgården i 
angränsande kvarter, har planer på att utveckla en skulpturpark i Kaptenens trädgård, närbeläget 
museet, som skulle kunna vara en del i en större kulturell helhet. På så sätt kan det skapas 
ytterligare en destination i Höganäs som bidrar till att stärka besöksnäringen. 
  
Styrelserna i Höganäs museum och Keramiskt center har ställt sig positiva till att verka för en 
samordning av verksamheterna med en gemensam ledning och en gemensam lokalisering på 
Höganäs Övre. Kommunstyrelsen beslutade därför den 10 november 2020, § 192, att tillsätta en 
projektgrupp under ledning av kommunledningskontoret, med uppdrag att återkomma till 
kommunstyrelsen senast i september 2021 med förslag för gemensam vision, verksamhetsidé och 
ledning med placering på Höganäs Övre samt organisation, tidplan och finansiering för 
genomförande. 
  
I projektgruppen har Höganäs museum representerats av Martin Severinson och Per-Magnus 
Johansson, Keramiskt center, Anna Malin Tibe och Johan Bjerntoft, Lindéngruppen av Claes von 
Hauswolff och Höganäs kommun av Joakim Bengtsson och Emma Håkansson samt 
projektledare Eva-Marianne Nilsson. 
  
Beslutsunderlag 
Muntlig presentation på sammanträdet, 
Utredning, 
Keramiskt center, protokollsutdrag den 6 september 2021, 
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Stiftelsen Höganäs museum och konsthall, protokollsutdrag den 31 augusti 2021, 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 94, 
Kommunstyrelsen, beslut den 10 november 2020, § 192. 
  
Förslag till beslut 
Johan Ingvarson (MP), Lennart Nilsson (S) och Louise Stjernquist (L) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att ställa sig bakom vision och målsättning för den nya verksamheten ”Höganäs nya museum, 
konsthall och verkstad”, 
  
att ge kommunledningskontoret i uppdrag att återkomma med ett beslutsunderlag senast i 
november 2021 med förslag på organisation, tidplan och finansiering. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontoret 
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     KS/2021/284 
§ 138 
Inbjudan till markanvisningstävling för kv Himlavalvet på 
Tornlyckan, etapp 2 
Sammanfattning av ärendet   
Nu är all mark i etapp ett på Tornlyckan såld och de första exploatörerna börjar tillträda sina 
respektive fastigheter för att påbörja byggnationen, därmed är det dags att starta markanvisningar 
för etapp två. 
 
Kvarteret Himlavalvet ligger i direkt anslutning till etapp ett och den tänkta nya 
stadsdelsparken Drömparken. Kvarteret har av kommunledningskontorets 
exploateringsavdelning identifierats som ett bra område att påbörja exploateringen av etapp två. 
Det finns idag en samrådshandling för området som möjliggör för bostäder. För att föra vidare 
planprocessen behövs det nu en markanvisning där kommande aktör kan vara med under fortsatt 
arbete och utformande av platsen. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 15 juni 2021, § 42, 
Kommunledningskontoret, tjänsteskrivelse den 28 maj 2021, 
Kommunledningskontoret, inbjudan till markanvisningstävling för kv Himlavalvet den 28 maj 
2021, 
Bilaga 1 – Markanvisningsområdet, 
Bilaga 2 – Kvalitetsprogram för Tornlyckan, 
Bilaga 3 – Utkast till plankarta, 
Bilaga 4 – Höjdmätning, 2cm noggrannhet, 
Bilaga 5 – Planområdet i DW. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att uppdra åt kommunledningskontoret att genomföra en markanvisning för kvarteret 
Himlavalvet. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontoret 
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     KS/2021/362 
§ 139 
Godkännande av exploateringsavtal avseende Stubbarp 6:32 i 
Arild med Derome Hus AB 
Sammanfattning av ärendet   
Derome Hus AB (556250-9223) äger fastigheten Höganäs Stubbarp 6:32 och avser exploatera 
densamma. Samhällsbyggnadsförvaltningens planavdelning arbetar tillsammans med Derome för 
att ta fram en detaljplan som ska möjliggöra byggnation av 13 enfamiljshus. I samband med detta 
har kommunledningskontorets exploateringsavdelning skrivit ett utkast till exploateringsavtal. I 
avtalet regleras parternas åtaganden, ersättningsskyldigheter, fastighetsbildningsfrågor med mera.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 31 augusti, § 54, 
Exploateringsavtal Stubbarp 6:32 Derome den 7 juli 2021, 
Bilaga 2. Kommunal standard den 7 juli 2021. 
  
Förslag till beslut 
Göran Lock (MP) och Peter Schölander (M) yrkar att ärendet återremitteras för att kompletteras 
med kartbilaga.  
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer sitt och Göran Locks (MP) förslag under proposition 
och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att återremittera ärendet för att kompletteras med kartbilaga.  
 
Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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     KS/2019/350 
§ 140 
Tilläggsavtal till marköverlåtelseavtal Tornlyckan 
Sammanfattning av ärendet   
Mellan Höganäs kommun (212000-1165) och Tornlyckan Bostäder AB (559192-8444) gäller två 
marköverlåtelseavtal signerat den 16 april 2019 avseende Skymningen 2 (trygghetsboendet på 
Tornlyckan) samt Lerberget 49:707 (hyreshuset på Tornlyckan).  
 
På grund av förseningar relaterade till en fråga angående parkeringslösning på fastigheten har 
kommunledningskontorets exploateringsavdelning skrivit ett tillägg till marköverlåtelseavtalet 
som reglerar förskjutning av tillträde, bygglov, byggstart och färdigställande. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 55, 
Kommunledningskontorets exploateringsavdelning, tillägg till marköverlåtelseavtal avseende ny 
tidsplan berörande del av Lerberget 49:707 den 13 augusti 2021, 
Kommunledningskontorets exploateringsavdelning, tillägg till marköverlåtelseavtal avseende ny 
tidsplan berörande Skymningen 2 den 13 augusti 2021. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att godkänna tilläggsavtalen enligt ovan mellan Höganäs kommun (212000-1165) och Tornlyckan 
Bostäder AB (559192-8444), 
  
att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen att skriva under avtalen. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsens ordförande 
Kommunchefen 
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     KS/2021/237 
§ 141 
Ansökan om planläggning för fastigheten Stubbarp 39:1 i norra 
Viken, Prästavägen – väg 111, Höganäs kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Ansökan om planläggning har inkommit från Stubbarp Fastighets AB den 30 april 2021. 
Fastighetsägaren ansöker om att planlägga fastigheten Stubbarp 39:1 för industri-, kontor- och 
lagerverksamhet. Ansökan följer översiktsplanens intentioner.  
Samhällsbyggnadsförvaltningens plan- och bygglovsavdelning bedömer de positiva fördelarna 
med projektet väga över de negativa med motiveringen: 

 Att planansökan för industri, lager och kontor överensstämmer med kommunens gällande 
översiktsplan. 

 Att lokaliseringen är lämplig eftersom det finns andra detaljplaner med liknande 
användningsområde i närheten. 

 Att det pågår detaljplan för verksamhet, lager och kontor på intilliggande fastighet samt att det 
finns ett behov av mer verksamhetsmark i kommunen. 

 Att projektet medför en samhällsekonomisk hållbarhet och nytta, eftersom området ligger i nära 
anslutning till väg 111. 

 Att förslaget följer kommunens översiktsplan. 
 
Planprocessen föreslås genomföras med standard förfarande. Planarbetet beräknas 
att påbörjas under kvartal två år 2022 och beräknas kunna antas av kommunfullmäktige under 
kvartal tre år 2023. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 51, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, planutredning den 19 augusti 2021. 
  
Förslag till beslut 
Lennart Nilsson (S) yrkar bifall till planutskottets förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bevilja ansökan om planbesked och uppdra plan- och bygglovsavdelningen att genomföra 
planprocess för fastighet Stubbarp 39:1 i Viken med ett beräknat antagande under kvartal tre år 
2023. 
 
Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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     KS/2021/384 
§ 142 
Ansökan om planläggning för fastighet Viken 135:141 (Vikens 
tennishall) 
Sammanfattning av ärendet   
Vikens tennisklubb har den 11 juli 2021 inkommit till kommunen med en ansökan om padelhall. 
Förslaget innebär att fastigheten kommer att få en högre byggnadshöjd för att kunna möjliggöra 
paddelverksamhet.  
 
Planprocessen föreslås genomföras med standard planförfarande. 
 
Planarbetet beräknas att påbörjas under 2021 med beräknat antagande av kommunfullmäktige 
under kvartal fyra år 2022. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 31 augusti, § 52, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, planutredning den 6 augusti 2021. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bevilja ansökan om planbesked och uppdra plan- och bygglovsavdelningen att genomföra 
planprocess för fastighet Viken 135:141 med ett beräknat antagande under kvartal fyra 2022. 
 
Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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     KS/2021/292 
§ 143 
Godkännande av årsredovisningen för Stiftelsen Höganäs 
Keramiska Center 2020 
Sammanfattning av ärendet   
Stiftelsen Höganäs Keramiska center har sitt säte i Höganäs. Stiftelsen har till ändamål att främja 
bevarandet av svensk keramisk tradition i allmänhet samt förevisa densamma tillsammans med 
internationellt producerad keramik. Syftet är därutöver att förvalta den keramikproduktion som i 
århundraden utformats och producerats i Skåne med särskild inriktning mot den produktion som 
ägt rum i Höganäs och Kullabygden. Vidare har Stiftelsen till ändamål att utgöra ett nationellt 
kunskaps- och forskningscentrum för keramisk design och produktion samt att bedriva 
näringsverksamhet inom keramik och därmed sammanhängande verksamhet. Stiftelsen får ta 
emot gåvor och bidrag som främjar dess ändamål.  
 
Stiftelsen bildades den 26 november 2009 genom beslut i kommunfullmäktige för Höganäs 
kommun. Under 2020 har följande ledamöter ingått i styrelsen, utsedda av Höganäs kommun: 
Ordinarie ledamöter: Ulf Molin (ordförande), Olof Suneson och Peter Graff. 
Ersättare: Lars Bergwall, Mona Björkman Narheim och Wivi-Anne Broberg. 
I styrelsen ingår även representanter från Region Skåne och Stiftelsen Höganäs Museum. 
 
Under året har Keramiskt center haft drygt 41 000 besökare. Av dessa har cirka 30 000 besök 
förlagts under juni, juli och augusti månad. Under året har stiftelsen erhållit driftsbidrag på 1 500 
tkr från Höganäs kommun. Från Region Skåne har stiftelsen erhållit 600 tkr i driftsbidrag. 
Stiftelsen har fått 260 tkr i ersättning för korttidspermittering av Tillväxtverket. Under 2020 har 
stiftelsen erhållit 223 tkr av Thellstiftelsen för utveckling och drift av den keramiska verkstaden 
och 200 tkr av Sparbanksstiftelsen Gripen för finansiering av kommande ugnspark. 
Stiftelsen visade ett minusresultat på 8 tkr för räkenskapsåret 2018. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 22 juni 2021, § 76, 
Stiftelsen Höganäs Keramiska center, Årsredovisning 2020. 
  
Jäv 
Ulf Molin (C) anmäler jäv och deltar varken i överläggning eller i beslut av ärendet. Björn 
Jakobsson (M) ersätter Ulf Molin (M). 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att med godkännande lägga stiftelsens årsredovisning för 2020 till handlingarna. 
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Beslutet ska skickas till  
Stiftelsen Höganäs Keramiska center 
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     KS/2021/298 
§ 144 
Antagande av svar gällande utredning av förutsättningar för marint 
områdesskydd i Öresund 
Sammanfattning av ärendet   
Regeringen har gett länsstyrelsen Skåne i uppdrag att utreda förutsättningarna för marint 
områdesskydd i Öresund. Detta som en följd av diskussionerna av ett dansk-svenskt skydd av 
sundet. Det har resulterat i ”fördjupad åtgärdsplan för framtida möjliga marina skydd i Öresund”. 
Höganäs kommun har getts möjlighet att lämna synpunkter senast den 12 oktober. 
 
I kapitel 1-6 i åtgärdsplanen beskrivs ett antal av nuvarande skyddsformer, värden och problem. 
Samhällsbyggnads-förvaltningen har tidigare kompletterat med svar om utbredningen av Tare-
skogar (storväxt brunalg). I kapitel 7 ges förslag till skydd och åtgärder. För Höganäs kommun är 
det delområdena 1a och 1b som är aktuella (sidan 32, åtgärdsplanen), kusthavet mellan det marina 
Natura 2000 Nordvästra Skånes Havsområde och land, från Kullens Havsbad till Viken. 
Länsstyrelsen har här föreslagit att områdena skyddas enligt sjunde kapitlet i miljöbalken, vilket 
kan innebära naturreservat, biotopskydd eller Natura 2000. Många av kommunens kulturella och 
sociala värden är direkt eller indirekt knutna till kusten. Naturvärdena inom delområdena 1a och 
1b bekräftas av den översiktliga inventering samhällsbyggnadsförvaltningen genomförde 2013-
2014 av hård- och mjukbottnar mellan Mölle och Viken, ut till cirka 14 meters djup. Området 
utgörs av naturtyper inom Natura 2000, där geogena rev dominerar, följt av sublittorala 
sandbankar. Utredningen räknar upp ett antal hot och problem i dagsläget, till exempel kustnära 
övergödning, ökad gods- och passagerartrafik till sjöss, klimatförändringar, muddring, dumpning 
och sandtäkt, undervattensbuller, persistenta kemiska ämnen (långlivade), fiske, spökgarn och 
nedskräpning, ökad exploatering på land vilket medför ökad avrinning från hårdgjord mark samt 
främmande eller invasiva arter. Detta har ökat behovet av samarbete över nationsgränsen. 
Svårigheten är att hitta gemensamma skyddsformer och synsätt. 
 
Länsstyrelsen önskar svar om följande: 
1) Delar kommunen länsstyrelsens bedömning av utpekade behov av nya områdesskydd, 
skyddsformer och prioritering? 
2) Har kommunen förslag på ytterligare åtgärder? Vilka och varför? 
3) Är tillhörande kartor tillräckligt tydliga? 
4) Hur nära land/strandlinjen anser ni att en övergripande geografisk ”skyddsform” (Marine 
Protected Area (MPA), biosfärområde eller avtal) skulle kunna gå? 
 
Kommunstyrelsen föreslås svara följande på ovanstående frågor: 
1) Höganäs kommun delar uppfattningen att natur, kultur och de sociala värdena är höga inom 
de två föreslagna delområdena. Men i huvudsak är hotbilden av generell karaktär, som till 
exempel klimatförändringar, övergödning, tung sjöfart till havs, kemiska ämnen med flera. Dessa 
kräver ett större grepp och helheten Öresund är en lämplig gemensam grund. Däremot ser vi i 
dagsläget inget direkt hot mot den fysiska miljön i delområdena 1 a-b, då anläggningar, muddring 
och dumpning med mera kräver en tillståndsprocess i miljöbalken. Mer direkta problem i 
delområdena är annars höga farter och vattenskoter – de behöver hanteras men möjligen i annan 
form än 7 kap. miljöbalken. Det behövs även ökad tillsyn till havs. Eventuell skyddsform bör 
därför begränsas till MPA, biosfärområde eller avtal och då omfatta hela Öresund, gemensamt 
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med Danmark.  
2) Se svar till fråga ett.  
3) Nej (grov skala). 
4) Beroende av typ av skyddsform. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens miljöutskott, beslut den 1 september 2021, § 17, 
Länsstyrelsen Skåne, missiv den 1 juni 2021, 
Fördjupad åtgärdsplan för framtida möjliga marina skydd i Öresund med anledning av 
regeringsuppdrag, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 16 augusti 2021. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer miljöutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till svar som sitt eget. 
 
Beslutet ska skickas till  
Länsstyrelsen 
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     KS/2019/47 
§ 145 
Antagande av yttrande gällande Splendor Plant AB:s ansökan om 
grundvattenuttag 
Sammanfattning av ärendet   
Splendor Plant AB har vid mark- och miljödomstolen ansökt om att bibehålla tio befintliga 
brunnar, bortleda grundvatten av en sammanlagd volym om 277 100 m³/år (dock maximalt 2000 
m³/dygn) samt att vid behov utföra ersättningsbrunnar, allt inom Bläsinge 1:1. Vattnet är avsett 
att användas för plantskoleverksamhet på fastigheterna Bläsinge 1:1 och Bölsåkra 3:3. Tidigare 
underlag gäller med undantag för bilaga 2 som ersätts med bilaga B2 (inklusive delbilagor) PM 
Grundvattenmodell reviderad den 26 maj 2021. Ansökan har föregåtts av tidigt samråd under 
2019 där kommunstyrelsen har yttrat sig, § 50. Därefter har ansökan kompletterats och delar 
ändrats. Höganäs kommun ges nu möjlighet att yttra sig gällande ansökan.  
 
I Bläsingeområdet består berggrunden i huvudsak av sandsten, den så kallade 
Kågerödsformationen. Formationen kännetecknas av sandstenar, konglomerat, lera, lersten och 
lerskiffer och upphör i norr där det övertas av gnejser. Betydande grundvattenmagasin återfinns i 
den kambriska sandstenen. Den effektiva porositeten i sandstenen är obetydlig medan 
sprickfrekvensen däremot ofta är hög, särskilt i sandstenens övre delar. Utförda undersökningar 
anger en huvudsakligen mycket begränsad kontakt mellan berggrund och jordlager i området. 
Jorddjupet ökar mot sydost.  
 
Grundvattenmodellen 
Modellen redovisar en justerad grundvattenmodell med något minskat influensområde, nu 8 km², 
med separata linjer för grundvatten i berg respektive jordlager. Gränsen för influensområdet är 
satt där det kan ske en grundvattenavsänkning på 0.3 meter i berg. Till detta har en säkerhetszon 
lagts till om 100 meter. Området faller markant från norr till söder och 
grundvattenflödesriktningen är mot syd och sydost. Parallellt med kustlinjen går en diabasgång. 
Denna utgör en avskärande barriär mot havet och grundvattnet in mot land, det vill säga kusten 
har inte hydrogeologisk kontakt med influensområdet. Med anledning av det bedömer sökande 
risken för saltvatteninträngning i grundvattnet som obefintlig. 
 
En beräkning av grundvattenbildningen har gjorts och bygger på avrinningsområdet uppströms 
och inom Splendor Plants verksamhet, se figur 2 (aktbilaga 16). En vattenbalansberäkning har 
gjorts utifrån 50 respektive 100 mm grundvattenbildning i berg. Förstnämnd siffra är hämtad från 
SGU, som anser att grundvattenbildningen till berg i Sverige sannolikt inte är högre än 50 mm/år 
under opåverkade förhållanden (SGU 2017). Modellen har här beräknat en grundvattenbildning 
till berg till 41 mm/år. Denna nybildning har beräknats för området utan några grundvattenuttag i 
området. I vissa områden saknas jordlager och där faller nederbörden direkt på uppsprucket berg, 
vilket ger en högre grundvattenbildning. Sweco har även uppgett att vid avsänkta 
grundvattennivåer (till exempel efter grundvattenuttag under en bevattningssäsong) ökar 
grundvattenbildningen till följd av en ökad nedåtriktad tryckgradient. Utifrån det anges en 
antagen grundvattenbildning på 100 mm per år. Utöver detta har även ett antagande gjorts där 50 
respektive 100 % av åkermarken bevattnas. Se tabell 1 och sidan 6 (aktbilaga 16). 
 
Vattenbalansberäkningen är väsentlig och utgör grunden för möjliga uttag. Tabell 1 redovisar tre 
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olika alternativ, samtliga utifrån att tillstånd för uttag av 277 100 m³ medgetts.  
Alternativ 1: 100 mm nybildning och bevattning av all åkermark (100 mm), ger en nyttjandegrad 
på 82% av grundvattenbildningen.  
Alternativ 2: 100 mm nybildning och bevattning av 50% av åkermark (100 mm), ger en 
nyttjandegrad på 59% av grundvattenbildningen.  
Alternativ 3: 50 mm nybildning och bevattning av 100% av åkermark (100 mm), ger en 
nyttjandegrad på 164% av grundvattenbildningen, det vill säga: ger ett underskott. 
 
Det som talar emot en grundvattenbildning motsvarande 100 mm är att sökande på sidan 22 
(aktbilaga 17) under rubrik 7.1 skriver ”…det är inte möjligt att beräkna storleken på den 
grundvattenbildning som sker under påverkade förhållanden då modellen inte är byggd för 
detta”. Så länge det inte är bevisat att nybildningen är 100 mm ska inte den siffran användas. 
Istället ska då endast SGU:s siffra om 50 mm användas. Sweco hänvisar till att nybildningen ökar 
med uttagen, men uttagen sker under den del av året när i princip ingen grundvattenbildning sker. 
Om växtsäsongen dessutom föregås av torr vintersäsong reducerar det än mer 
grundvattenbildningen och säsongen inleds med en lägre grundvattennivå. Detta har betydelse 
för beräkningen av möjliga uttag. Med klimatförändringarna kommer avdunstningen att öka, 
grundvattenbildningen minska och behovet av bevattning av åkermark öka. I en beräkning bör 
andelen åker vara 100% för att inte försvåra för framtida odling, annars kan det bli ”först till 
kvarn”. För bevattning av åker har 100 mm angetts, vilket är lågt i det förhållanden om marken 
används till grönsaksodling. 
 
I tabell 5 (aktbilaga 16) redovisas årliga uttag inom verksamheten under perioden 2014-2020, en 
variation mellan 65 406 m³ och 158 960 m³, det vill säga nu sökta uttag är cirka 100 000–200 000 
m³ större än den aktuella perioden.  
 
Provpumpningar har gjorts under juli-november 2020. Utförda undersökningar och mätningar 
har visat att det inte finns någon hydraulisk kontakt mellan det djupa bergmagasinet och brunnar 
i jordlagren/övre berg. Sökandes bedömning är att allmänna intressen eller enskilda brunnar i 
jordlagren inte kommer att påverkas av de sökta uttagen när de fullt ut tagits i drift. På 
fastigheterna för brunnarna 28, 29 och 54 används de aktuella brunnarna för vattenförsörjning av 
bostadsfastigheten och det är inte känt att det finns någon alternativ källa för vattenförsörjning, 
så som kommunalt vatten. Vad gäller påverkan och eventuell skada, det vill säga minskad 
möjlighet att använda dessa brunnar till följd av den sökta verksamheten, är bedömningen att risk 
för skada inte kan uteslutas för brunnarna 28 och 29. Sökanden avser att gå vidare med en 
utredning kring dessa förhållanden för att i detalj kunna klargöra hur förutsättningarna för 
användning av brunn 28 och 29 ser ut. Gällande brunn 54 är bedömningen att den påverkan i 
form av sänkt trycknivå i brunnen som kan härledas till den sökta verksamheten inte är av den 
storleken för att kunna utgöra en risk för skada. 
 
Sökandens behov 
I bilaga 2 (aktbilaga 18) redovisar Splendor Plant AB de beräkningar som ligger bakom yrkat 
vattenuttag. Uttagsbehovet bygger på 1) krukodling och 2) frilandsodling. För krukor gäller 
bevattningen under perioden 1 april–17 oktober, det vill säga 200 dagar. Återvinningen av 
utvattnad vattenvolym är 40-65% beroende på torr- eller blötår. Målsättningen är 50% under 
torrår. För frilandsodling anges ett bevattningsbehov under perioden 23 april–10 september, det 
vill säga 140 dagar. Yrkandet om 277 100 m³ per år är beräknat på ett vattenunderskott under 
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växtsäsong på 245 mm, att jämföras med den schablon på 250 mm för odling av lök på friland, 
vilket används vid tillståndsgivning.  
 
Övrigt 
I tidigare yttrande från kommunen påpekades att Vitsippeskogen i Jonstorp är naturreservat. 
Detta framgår inte någonstans i handlingarna, vare sig i MKB och kompletteringarna. Den enda 
kommentar som finns är att skogen ligger utanför influensområdet, inget om skyddsform.  
 
Bedömning 
Som nämnts är vattenbalansberäkningen väsentlig och utgör grunden för möjliga uttag. Av de tre 
alternativen i tabell 1 är det alternativ 3 som kommunen behöver utgå från, det vill säga det finns 
risk för ett överuttag av grundvatten i framtiden. Detta då grundvattenbildningen inte ska räknas 
högre än 50 mm eftersom det är den enda vedertagna siffran, något annat har inte bevisats. 
Markägarna till åkermark ska även fortsättningsvis ha möjlighet att söka tillstånd för 
fältbevattning, inte bara för halva ytan utan hela ytan. Det med hänsyn till klimatförändringar och 
ändrade grödor. Trots viss vattenbrist (2018) har Splendor Plant AB under åren 2014-20 kunnat 
bedriva plantskoleverksamhet med volymer som är 100 000–200 000 m³ mindre än vad de nu 
söker för. Tillstånd bör således inte medges till större volym än att alternativ 3 kan efterlevas och 
med högst 80% nyttjandegrad. 
 
Kommunstyrelsen föreslås avge följande yttrande: 
Höganäs kommun gör den bedömningen att ansökan om vattenuttag på fastigheten Bläsinge 1:1, 
Höganäs kommun, behöver begränsas i volym. Tillstånd ska inte medges till större uttagsvolym 
än att annan vattenanvändning – den som redovisas i alternativ 3, tabell 1, aktbilaga 17 - kan ske 
och att nyttjandegraden på grundvattenbildningen inte överstiger 80% utifrån sättet att beräkna i 
samma tabell. Tillståndet bör även vara tidsbegränsat. 
 
Skälet till att grundvattenbildningen inte ska räknas högre än 50 mm (SGU) är att den siffran är 
den enda vedertagna, något annat har inte bevisats. Sökande anger att grundvattenbildningen 
ökar med högre uttag men uttagen sker under den del av året när i princip ingen 
grundvattenbildning sker. Om växtsäsongen dessutom föregås av torr vinter- och/eller vårsäsong 
reducerar det än mer grundvattenbildningen och säsongen inleds med en lägre grundvattennivå. 
Detta har betydelse för beräkningen av möjliga uttag. Lantbrukarna ska även fortsättningsvis ha 
möjlighet att söka tillstånd för fältbevattning, inte bara för halva utan hela sin åkerareal. 
Vattenbalansberäkningen ska därför utgå från 100% bevattning av åkermarken. Med 
klimatförändringarna kommer avdunstningen att öka, grundvattenbildningen minska och behovet 
av bevattning av åkermark öka. Även val av gröda kan komma att ändras. Trots viss vattenbrist 
(2018) har Splendor Plant AB under åren 2014-20 kunnat bedriva plantskoleverksamhet med 
volymer som är 100 000–200 000 m³ mindre än nu ansökta. Slutligen bör tillståndet begränsas i 
tid eftersom framtiden är oviss vad gäller klimatet. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens miljöutskott, beslut den 1 september 2021, § 18, 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 17 augusti 2021, 
MMD Aktbilaga 16, 26 maj 2021, svar och kompletteringar på föreläggande och inkomna 
yttranden, 
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MMD Aktbilaga 17, bilaga B2 PM Grundvattenmodell reviderad 26 maj 2021 inkl. bilagor 2.1-
2.2, 2.4-2.7 (ersätter tidigare bilaga 2 i TB och huvudansökan), 
MMD Aktbilaga 18, 31 maj 2021. Bilaga 2 Beräkning av vattenbehov för Splendor Plant AB, 
MMD Aktbilaga 19, 31 maj 2021. Splendor Plant, vattenbesparande åtgärder – genomförda och 
planerade, 
MMD Aktbilaga 20, 31 maj 2021. Grundvattennivåmätning, 
MMD Aktbilaga 21-23, 8 juni 2021. Nordic Law, om ny fastighetsägarförteckning, 
MMD Aktbilaga 24, 10 juni 2021. Kungörelse om ansökan i miljömål, 
Bilaga 5 b inkomna synpunkter, 
Bilaga 5 a inkomna synpunkter, 
Bilaga 4 samrådsunderlag, 6 november 2018, 
Länsstyrelsens beslut den 24 juni 2019 om att bortledning av grundvatten på fastigheten Bläsinge 
1:1 inte kan antas medföra betydande miljöpåverkan, 
Samrådsredogörelse ansökan om vattenverksamhet, daterad 10 april 2019. Nordic Law, 
Bilaga C. Miljökonsekvensbeskrivning, daterad 25 maj 2020, 
Bilaga B. Teknisk beskrivning, daterad 25 maj 2020, 
Bilaga B 4.2 Sammanställning av brunnsdata, 
Bilaga B 4.1 Karta över brunnar, 
Bilaga B 4. Brunnsinventering, 
Bilaga B 3. Vattenkemiska analyser, 
Bilaga B 1. Brunnsprotokoll, 
Bilaga A. Karta med uttagsbrunnar, 
Ansökan om tillstånd till vattenverksamhet, 15 juni 2021. 
  
Jäv 
Kerstin Björkäng Wirehed (S) anmäler jäv och deltar varken i överläggning eller i beslut av 
ärendet. Reinhold Knutsson (S) ersätter Kerstin Björkäng Wirehed (S).  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer miljöutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till yttrande som sitt eget.  
 
Beslutet ska skickas till  
Mark- och miljödomstolen 
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     KS/2021/311 
§ 146 
Antagande av yttrande gällande reviderad skötselplan för östra 
Kullaberg 
Sammanfattning av ärendet   
Länsstyrelsen Skåne har tagit fram ett förslag till ändrad skötselplan för naturreservatet Östra 
Kullaberg. Syftet med ändringen är att anpassa den efter nuvarande förutsättningar och kunskap. 
Höganäs kommun har getts möjlighet att lämna synpunkter. 
 
Nuvarande skötselplan från 1982 är föråldrad och lever inte upp nuvarande krav. 
Förutsättningarna har ändrats väsentligt i samband med statens uppgörelse med Gyllenstiernska 
Krapperupsstiftelsen, där skogen löstes in, och Sveriges inträde i EU där Kullaberg sedermera 
utsågs till Natura 2000 området. Syftet med inlösen av skogen är att möjliggöra god 
bevarandestatus för den skogliga delen. Som en följd av det har reservatets syften, föreskrifter 
gentemot markägaren och annan sakägare samt den geografiska avgränsningen av reservatet 
ändrats under 2020. För sistnämnda innebar det bland annat att merparten av bebyggd tomtmark 
exkluderats från reservatet. Ordningsföreskrifterna gentemot allmänheten är inte ändrade, tills 
vidare gäller samma föreskrifter som meddelats 1986. 
 
Förslaget till skötselplan är mycket gediget och väl genombearbetat. Om det avsätts tillräckligt 
med ekonomiska resurser för genomförandet så finns goda förutsättningar för att bevara och 
förbättra naturvärdena. Skötselplanen är indelad i 13 kapitel, där kapitel 3 anger målen och kapitel 
4-6 skötselåtgärder och planerad markanvändning. En genomgående förändring gentemot den 
äldre skötselplanen är ökat fokus på kulturhistoria och naturskog, det vill säga, inom vissa delar 
ges förslag på skogsbete, bete eller hävd, inom andra en omföring av produktionsskog till 
naturskog. För en adaptiv förvaltning ges alternativ där ett och samma område kan ha två olika 
bevarandemål men med möjlighet att välja. De enda synpunkter som bör lyftas från Höganäs 
kommun i yttrandet är inom kapitel 5. 
 
Kommunstyrelsen föreslås här avge följande yttrande: 
Höganäs kommun anser att förslaget till skötselplan för Östra Kullaberg är mycket gediget och 
väl genombearbetat. Däremot bör några ändringar eller tillägg göras under kapitel 5. Delområde 4 
C bör här kompletteras med alternativ för naturskog/bete eller förslag ges för avgränsning 
bete/naturskog på motsvarande sätt som gjorts för Himmelstorp där skogen delats in i 
delområdena 4 D och 9 B. I delområde 6 A föreslås bortgrävning av torv i Håkulls mosse, som 
ett sätt att föryngra mossen. Det förslaget behöver utgå då det är i konflikt med bevarandemålet 
för Natura 2000 naturtypen 7142 ”Öppna svagt välvda mossar”. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens miljöutskott, beslut den 1 september 2021, § 15, 
Länsstyrelsen Skåne, missiv den 9 juni 2021, 
Skötselplan för naturreservatet Östra Kullaberg i Höganäs kommun – remissversion juni 2021 
med samhällsbyggnadsförvaltningens kommentarer, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 16 augusti 2021. 
  
Beslutsgång 
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Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer miljöutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta samhällsbyggnadsförvaltningens förslag för yttrande, daterad den 16 augusti 2021, som 
sitt eget. 
 
Beslutet ska skickas till  
Länsstyrelsen Skåne 
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     KS/2021/223 
§ 147 
Antagande av yttrande gällande Danmarks havsplan 
Sammanfattning av ärendet   
Danmark har underrättat Sverige om det pågående arbetet med havsplanering, detta genom 
Esbokonventionen. Havsplaneringen är en följd av EU:s havsmiljödirektiv. Höganäs kommun 
har getts möjlighet att lämna synpunkter.  
 
Havsplanen bygger på en interaktiv karta. Av denna kan läsas ut fyra delområden som direkt eller 
indirekt berör kommunen. Dessa är: 

 N38 nature and environmental protection areas (N) 
 S24 zone for Shipping Corridors (S) 
 R57 development zone for natural resource extraction (R), norr om Helsingör 
 G360 general use zone (G) 

R57 och S24 ligger delvis eller helt inom N38. Enligt R57 kan nya tillstånd medges för sandtäkt. 
Tidigare har Danmark meddelat att sandsugning i Öresund norr om bron ska upphöra, inga nya 
tillstånd ska medges medan gällande tillstånd kvarstår fram till 2025. Havsplanen frångår detta. 
N38 är ett stort område och motsvarar i stort hela det danska Öresund, ned till bron, inkl. 
havsområdet nordväst om Helsingör. Det är svårt att läsa ut detaljerna i deras förslag till regelverk 
under N. Inledningsvis är beteckningen Natur men sedan görs olika undantag samtidigt som det 
hänvisas till deras Maritime Spatial Plan (bindande för alla danska myndigheter), en maritim 
exploateringsplan. Den danska beteckningen N ska därför inte jämställas med N i den svenska 
havsplanen. 
 
Kommunstyrelsen föreslås avge följande yttrande: 
Höganäs kommun anser att R57 bör utgå eftersom Danmark tidigare meddelat att inga nya 
marina täkttillstånd ska medges i Öresund norr om Öresundsbron. De tillstånd som finns 
kommer att upphöra 2025 och det i sig bör inte motivera R57. I övrigt behöver innebörden av 
beteckningen N samordnas mellan de svenska och danska myndigheterna. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens miljöutskott, beslut den 1 september 2021, § 16, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 17 augusti 2021, 
Danmarks havsplan (enbart digital), http://havplan.dk/en/page/info 
Skärmklipp av kartbild till havsplan. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer miljöutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till yttrande som sitt eget. 
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Beslutet ska skickas till  
Naturvårdsverket 
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     KS/2018/719 
§ 148 
Parkeringsstrategi för Höganäs kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Höganäs kommun växer vilket skapar ett behov av omfattande strategier för hanteringen av 
parkeringsfrågor i kommunen. Parkeringsstrategin är framtagen med anledning till behovet av en 
kommungemensam målbild kring parkering i olika samhällsbyggnadsprocesser. Syftet med 
parkeringsstrategin är att stödja kommunens ambitioner om ett hållbart, attraktivt och 
funktionellt trafiksystem för samtliga transportslag.  
Parkeringsstrategin är ett vägledande dokument som innehåller bakgrundsinformation till 
parkeringsnormen. Den innehåller strategier som ska möjliggöra för ett hållbart samhällsbygge 
samtidigt som det nuvarande parkeringsbehovet tillgodoses. För att parkeringsstrategin ska 
tillämpas på rätt sätt behöver den användas tillsammans med parkeringsnormen. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 15 juni 2021, § 40, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, parkeringsstrategi den 2 juni 2021. 
  
Deltar ej i beslutet 
Margareta Widell (M) och Louise Stjernquist (L) deltar inte i beslutet.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att godkänna parkeringsstrategi för Höganäs kommun. 
 
Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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     KS/2021/433 
§ 149 
Medborgardialog kring budgetmålen 2022 
Sammanfattning av ärendet   
Lördagen den 28 augusti genomförde Höganäs kommun en medborgardialog kring fyra utvalda 
nämndmål i budgetförslaget inför 2022. Dialogpolitiker från sex av kommunfullmäktiges åtta 
partier deltog. Sammanlagt nio medborgare använde möjligheten att framföra tankar och idéer 
kring fyra av nämndmålen i budgeten för 2022. Sammanställningen över vad som framkom vid 
dialogen har överlämnats till kommunstyrelsen som information. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunledningskontoret, sammanställning av medborgardialog den 8 september 2021.  
  
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att lägga informationen till handlingarna. 
 
 

Page 30 of 41
Protokoll från KS 2021-09-14

(Signerat, SHA-256 03DF2D8B35E5BDACEF8019DCF0B935F8FA731F86F467CAF0A2573004A03713BD)
Sida 30 av 42



 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

     KS/2021/105 
§ 150 
Utbetalning av föreningsbidrag till funktionshinderorganisationen, 
Riksförbundet för Social och Mental Hälsa, RSMH, 2021 
Sammanfattning av ärendet   
Funktionshinderorganisationer kan få föreningsbidrag om de har en lokalavdelning i Höganäs 
kommun och är anslutna till Handikappföreningarna i Höganäs Samarbetsorganisation (HSO). 
För att komma i fråga för kommunalt bidrag ska organisationen bedriva en till övriga 
samhällsinsatser kompletterande service såsom aktivering och/eller uppsökande verksamhet. 
Kommunalt bidrag kan även, efter beslut i kommunstyrelsen, utgå till handikapporganisationer 
som inte är anslutna till HSO och/eller inte har lokalavdelning i Höganäs, men likväl svarar för 
aktiva insatser till medlemmar boende i Höganäs kommun. Ansökan måste ha inkommit till 
kommunen senast den 31 mars för att få föreningsbidrag. 
Kommunalt bidrag utgår med 3 400 kronor som årligt grundbidrag för varje organisation (ej 
HSO) och med 23 372 kronor som särskilt grundbidrag till HSO. Resten av totalanslaget fördelas 
mellan de ansökande handikapporganisationerna i proportion till antalet medlemmar i Höganäs i 
respektive organisation per den 31 december året före det år ansökan avser (166kr/medlem). 
HSO erhåller endast grundbidrag. Det totala anslaget för bidrag får inte överstiga fyra 
prisbasbelopp (189 200 kr).  
 
Kommunstyrelsen tog beslut på utbetalning av föreningsbidrag till funktionshinderorganisationer 
för 2021 den 8 juni 2021, § 122. Därefter har det tillkommit en ansökan från RSMH Höganäs. 
Ansökan skickades in i tid, men ankom till fel förvaltning. Totalbeloppet för ansökningar 
inkomna 2021 uppgick till 139 210 kronor.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 92, 
Kommunledningskontoret, tjänsteskrivelse den 10 augusti 2021, 
RSMH Höganäs, ansökan inkommen den 16 mars 2021. 
  
Förslag till beslut 
Lennart Nilsson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bevilja RSMH Höganäs föreningsbidrag med 7 550 kr för 2021.  
 
Beslutet ska skickas till  
RSMH Höganäs 
 
 

Page 31 of 41
Protokoll från KS 2021-09-14

(Signerat, SHA-256 03DF2D8B35E5BDACEF8019DCF0B935F8FA731F86F467CAF0A2573004A03713BD)
Sida 31 av 42



 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

     KS/2015/274 
§ 151 
Exploateringsavtal om frånsägning av ersättningsskyldigheten 
berörande Krapperup 19:2 (Vattenmöllan) 
Sammanfattning av ärendet   
För Krapperup 19:2 (Vattenmöllan) ska en ny detaljplan upprättas. På fastigheten finns en 
gammal vattenkvarnsanläggning från mitten av 1700-talet med tillhörande möllarebostad från 
1830- talet. Vidare finns en äldre stallbyggnad från 1930-talet som idag används som privatbostad 
samt en mindre tidigare ekonomibyggnad som idag används som förråd. 
 
På fastighetsägarnas begäran har i den nya detaljplanen bestämmelser om varsamhet och 
rivningsförbud upprättats. I vissa fall kan fastighetsägaren till en fastighet som omfattas av sådana 
bestämmelser vara berättigad till ersättning, se PBL 14:7 och 14:10. För att undvika en sådan 
situation har Höganäs kommun skrivit exploateringsavtal med Hans Hansson, , 
Lars Göran Berdin Hansson, , Maria Schoultz,  och Henrik 
Hansson, , där fastighetsägarna frånsäger sig en eventuell ersättningsrätt.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 15 juni 2021, § 41, 
Exploateringsavtal avseende frånsägning av ersättningsskyldighet berörande Krapperup 19:2 
(Vattenmöllan), underskriven av motparten. 
  
Förslag till beslut 
Lennart Nilsson (S) yrkar bifall till planutskottets förslag. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att godkänna avtalsförslag enligt exploateringsavtal, 
  
att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen att skriva under avtalet. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsens ordförande 
Kommunchefen 
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 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

     KS/2021/394 
§ 152 
Exploateringsavtal berörande Röret 12 med Magasin 36 Fastigheter 
AB 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunen initierade en ändring av detaljplan, 1284-P01. Efter ändringen ska del av Röret 12 
utgöra allmän platsmark och ska då överföras till kommunägda Höganäs 36:16. Vidare ska 
skyddsbestämmelser avseende vissa byggnader regleras. Kommunledningskontorets 
exploateringsavdelning har skrivit ett exploateringsavtal med ägaren till Röret 12, Magasin 
36 Fastigheter AB, 556891-3866.  
 
I exploateringsavtalet regleras maktöverföring och frånsägning av ersättningsrätt 
och lantmäteriförrättning med mera. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 53, 
Exploateringsavtal mellan Höganäs kommun, 212000-1165, och Acedia Fastigheter AB, 556891-
3866. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att godkänna exploateringsavtal mellan Höganäs kommun (212000-1165) och Acedia Fastigheter 
AB (556891-3866), 
  
att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen att skriva under avtalet. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsens ordförande 
Kommunchefen 
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 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

     KS/2017/285 
§ 153 
Beviljande av tilläggsanslag för finansiering av kapitalkostnader för 
ombyggnation av Storgatan, etapp 1 
Sammanfattning av ärendet   
Storgatan etapp ett är nu klar och det är dags att driftsätta projektet. Projektet har följt tidsplan 
och även budget. Projektet i sin helhet förväntas bli cirka 10 miljoner kronor billigare när etapp 
tre är klart. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 26 september 2019, § 64, i samband med beslut om budget 
2020, att tillföra samhällsbyggnadsförvaltningen ram för ökade kapitalkostnader från och med 
2020 för förnyelse av Storgatan etapp ett, motsvarande 1,1 mnkr per år. Kommunfullmäktige gav 
samtidigt kommunstyrelsen i uppdrag att besluta om ramtillförseln när anläggningen var 
färdigställd. Beloppet avsåg helårsvärde och skulle anpassas till driftstart. Finansiering föreslogs 
tas ur hyresfonden, där medel har fonderats för detta syfte. 
 
Driftstart för den nya anläggningen är satt till den 1 januari 2021 och kapitalkostnaden för 2021 
blir 827 tkr beräknad på anläggningens faktiska avskrivningstid. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 22 juni 2021, § 80, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 4 juni 2021. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att tillföra samhällsbyggnadsförvaltningen 827 tkr i driftsram för 2021 för de nya 
kapitalkostnaderna, 
 
att effekten av de tillkommande kapitalkostnaderna arbetas in i budget 2021 och framåt av 
kommunledningskontorets ekonomiavdelning, 
 
att finansiera de nya kapitalkostnaderna med medel ur hyresfonden. 
 
Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
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 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

     KS/2021/281 
§ 154 
Revidering av kultur- och fritidsförvaltningens 
dokumenthanteringsplan 
Sammanfattning av ärendet   
Varje myndighet ansvarar för att dess arkiv vårdas enligt arkivlagen och på det sätt som framgår 
av dess reglemente. Kommunstyrelsen är arkivmyndighet inom Höganäs kommun. Förutom 
bestämmelserna i arkivlagen (SFS 1990:782) och arkivförordningen (SFS 1991:446) gäller det 
kommunala arkivreglementet inom Höganäs kommun (KS 2019/854). 
 
Dokumenthanteringsplanen är ett styrdokument för alla handlingar som upprättas eller 
inkommer till kultur- och fritidsförvaltningen. Dokumenthanteringsplanen ska omfatta 
handlingar som finns och behövs för verksamheten. Möjlighet till en effektivare sökning av 
handlingar säkerställs då det är angivet hur dokumenten ska hanteras. I planen finns upptaget 
vilka dokument som finns hos förvaltningen, hur dokumenten ska hanteras och om dokumentet 
ska gallras eller bevaras. Denna plan följer till stor del Riksarkivets (Statens arkiv) och Sveriges 
Kommuner och Landstings Gallringsråd nr 8: Bevara eller gallra? 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott, beslut den 21 juni, § 11, 
Kultur- och fritidsförvaltningen, reviderad dokumenthanteringsplan den 10 juni 2021. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kultur- och fritidsutskottets förslag under proposition och 
finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta den reviderade dokumenthanteringsplanen för kultur- och fritidsförvaltningen. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kultur- och fritidsförvaltningen 
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 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

     KS/2020/638 
§ 155 
Länsstyrelsens uppföljning av Höganäs kommuns operativa tillsyn 
enligt miljöbalken 
Sammanfattning av ärendet   
Länsstyrelsen besökte Höganäs kommun den 17 augusti 2020 för uppföljning och utvärdering av 
kommunens miljöbalkstillsyn. I efterföljande rapport efterfrågar länsstyrelsen skriftlig redovisning 
på ett antal frågor. Höganäs kommuns generella kommentarer och synpunkter över länsstyrelsens 
uppföljning och utvärdering är att kommunen finner det angeläget att utvärderas då detta kan ge 
upphov till utveckling av verksamheten. Dock delar inte Höganäs kommun länsstyrelsens 
slutsatser gällande ett par punkter. 
  
Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 88, 
Kommunledningskontoret, yttrande över länsstyrelsens uppföljning och utvärdering av Höganäs 
kommuns operativa tillsyn enligt miljöbalken, den 13 augusti 2021, 
Länsstyrelsen, uppföljning och utvärdering av Höganäs kommuns operativa tillsyn enligt 
miljöbalken, den 8 december 2020. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att anta kommunledningskontorets yttrande till Länsstyrelsen som sitt egna. 
 
Beslutet ska skickas till  
Länsstyrelsen 
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 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

     KS/2021/314 
§ 156 
Anmälan om remitterad motion angående minskad servering av 
kött 
Sammanfattning av ärendet   
Motion har inkommit från Johan Ingvarson (MP), Barbro Stigsdotter (MP) och Göran Lock 
(MP) den 9 juni 2021. Motionärerna föreslår att Miljöprogrammets åtgärdsprogram kompletteras 
med ett mål om att, med utgångspunkt i 2020 års nivå, minska andelen kött som serveras i 
kommunens skolor med 25% till år 2025. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktige, beslut den 17 juni 2021, § 70, 
Johan Ingvarson (MP), Barbro Stigsdotter (MP) och Göran Lock (MP), motion den 9 juni 2021. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt egna förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att uppdra åt kommunledningskontoret att utarbeta yttrande över inkommen motion för svar till 
kommunfullmäktige.  
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontoret 
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 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

     KS/2021/255 
§ 157 
Fyllnadsval avseende ersättare i kommunstyrelsens kultur- och 
fritidsutskott 
Sammanfattning av ärendet   
Fyllnadsval behöver förrättas efter Mira Gerxhalius (M) avsägelse avseende uppdrag som 
ersättare i kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott.  
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunstyrelsen att välja Bertil Ziegler (M) till ny 
ersättare till kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott efter Mira Gerxhaliu (M), samt att välja 
Björn Jakobsson (M) till ny ersättare till kommunstyrelsens miljöutskott efter Bertil Ziegler (M).  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att välja Bertil Ziegler (M) till ny ersättare i kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott efter 
Mira Gerxhaliu (M), 
  
att välja Björn Jakobsson (M) till ny ersättare i kommunstyrelsens miljöutskott efter Bertil Ziegler 
(M).  
 
Beslutet ska skickas till  
Kultur- och fritidsutskottet 
Miljöutskottet 
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 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

§ 158 
Redovisning av delegeringsbeslut 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med utskottens förslag 
  
att lägga följande redovisningar till handlingarna: 
 
Delegeringsbeslut 

 KS21190576 KS/2021/346-1  Tillförordnande av kommunchef samt 
förvaltningschef 

 KS21190371 KS/2021/325-1  Brådskande ordförandebeslut angående 
fordonsleasing 

 KS21191163 KS/2019/344-4  Planavtal Tornlyckeskolan 
 KS21191162 KS/2020/93-3  Planavtal Steglinge västra delen 
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 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

§ 159 
Anmälningar för kännedom 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med utskottens förslag 
  
att lägga anmälningarna till handlingarna. 
 
Anmälningar 

 KS21190030 KS/2021/294-1  Protokoll - Styrelsemöte 2 - NSR AB Samt 
delegationsmöte. April 2021 

 KS21190031 KS/2021/294-2  Protokoll Delegationsmöte 2. 2021-04-29 
 KS21190032 KS/2021/294-3  Protokoll - Styrelsemöte 2 - NSR AB Samt 

delegationsmöte. April 2021 
 KS21190055 KS/2021/301-1  Protokoll KFR 2021-05-24 
 KS21189925 KS/2021/292-1  Ärendeblad från servicecentret angående 

årsredovisning för Keramiskt center 2020 
 KS21190802 KS/2020/246-8  Regeringsbeslut gällande överklagande av 

Länsstyrelsens beslut om nya ordningsföreskrifter 
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 PROTOKOLL 

 KOMMUNSTYRELSEN  
 

 2021-09-14    
 

SIGNATUR   

§ 160 
Deltagande på lika villkor 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunstyrelsens reglemente (KFS 2020:13) 1 kap § 8 får kommunstyrelsen och övriga 
nämnder, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamöter närvarande på distans. Sådant 
sammanträde får endast äga rum om ljud och bildöverföring sker i realtid, med anslutning säkrad 
mot obehörig åtkomst och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på 
lika villkor. 
  
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar enhetligt 
  
att alla ledamöter anses sig ha deltagit på sammanträdet på lika villkor.  
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 2021-09-14    
 


 
 
SIGNATUR   
 


NÄRVARANDE 
 
Beslutande ledamöter  Peter Schölander (M) (ordförande) §§135-143 


Ulf Molin (C) (vice ordförande) §§135-142, §§144-160 
Lennart Nilsson (S) (2:e vice ordförande) 
Anders Ståhl (M) §§135-136 
Lars Linderot (M) 
Göran Bengtsson (M) 
Judith Melin (M) 
Anna Larsson (M) 
Fredrik Eljin (KD) 
Kerstin Björkäng Wirehed (S) §§135-144, §§146-160 
Louise Stjernquist (L) 
Johan Ingvarson (MP) §§135-137 
Leif Löwegren (SD) 
Margareta Widell (M) §§137-160 ersätter Anders Ståhl (M) 
Björn Jakobsson (M) §143 ersätter Ulf Molin (C) (vice ordförande) 
pga jäv, §§144-160 ersätter Peter Schölander (M) (ordförande) 
Reinhold Knutsson (S) §145 ersätter Kerstin Björkäng Wirehed (S) 
pga jäv 
Göran Lock (MP) §§138-160 ersätter Johan Ingvarson (MP) 


 
Ej tjänstgörande ersättare  Margareta Widell (M) §§135-136 


Björn Jakobsson (M) §§135-142 
Helena Svensson (M) 
Ann-Britt Strufve (M) 
Bertil Ziegler (M) §§135-136, §146 
Gertrud Greén (C) 
Barbara Struglics Bogs (KD) 
Reinhold Knutsson (S) §§135-144, §§146-160 
Ros-Mari Paulsson (L) 
Göran Lock (MP) §§135-137 
Gudrun Zettergren (SD) 


  
Övriga närvarande  Anne Petäjäjärvi Johansson (HR-chef) §135 


Arash Borhan (trafikplanerare) §148 
Eva Bernhold (budgetcontroller) §136 
Eva-Marianne Nilsson (projektledare/utredare) §137 
Fanny Lundqvist (utskottssekreterare) 
Herman Crespin (kommunchef) 
Jacob Derefeldt (kommunsekreterare) 
Jacob von Post (chef för samhällsbyggnadsförvaltningen) §135 
Jan Kivisaar (kommunikatör) 
Kaisa Diurson (planarkitekt) §§141-142 
Lars Scotte (räddningschef) §135 
Maria Bylund (ekonomichef) §136 
Niklas Åkerström Fogelmark (kanslichef) §§135-137, §145, §§148-
149 
Dino Krcic (exploateringsingenjör) §§138-140 
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Richard Åkesson (miljösakkunnig/ekolog) §§144-147 
  
Sammanträdestid kl 15:00-18:30 
  
Paragrafer §§135-160 


 
 
 


JUSTERING 
 


Utsedd att justera  Lars Linderot (M) 
  
Datum och plats 2021-09-20, Digital signering  
 


UNDERSKRIFTER 
 


Sekreterare ……………………………………………… 
Fanny Lundqvist 


 
Ordförande ……………………………………………… 


Peter Schölander (M) §§135-143 
 
Ordförande 2 ……………………………………………… 


Ulf Molin (C) §§144-160 
 
 
Justerande ……………………………………………… 


Lars Linderot (M)                         
 
 
Protokollet justerat  2021-09-20 
 
 
Tillkännagivandet av justeringen har  2021-09-21 
anslagits på kommunens anslagstavla 
 
 
Anslaget nedtages  2021-10-15
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SIGNATUR   


INNEHÅLLSFÖRTECKNING 
§ 135 Kommunstyrelsens månadsrapport 
§ 136 Godkännande av budget 2022 och plan 2023-2024 
§ 137 Samverkansmöjligheter mellan Höganäs museum och Höganäs keramiska center 
§ 138 Inbjudan till markanvisningstävling för kv Himlavalvet på Tornlyckan, etapp 2 


§ 139 Godkännande av exploateringsavtal avseende Stubbarp 6:32 i Arild med Derome Hus 
AB 


§ 140 Tilläggsavtal till marköverlåtelseavtal Tornlyckan 


§ 141 Ansökan om planläggning för fastigheten Stubbarp 39:1 i norra Viken, Prästavägen – 
väg 111, Höganäs kommun 


§ 142 Ansökan om planläggning för fastighet Viken 135:141 (Vikens tennishall) 
§ 143 Godkännande av årsredovisningen för Stiftelsen Höganäs Keramiska Center 2020 


§ 144 Antagande av svar gällande utredning av förutsättningar för marint områdesskydd i 
Öresund 


§ 145 Antagande av yttrande gällande Splendor Plant AB:s ansökan om grundvattenuttag 
§ 146 Antagande av yttrande gällande reviderad skötselplan för östra Kullaberg 
§ 147 Antagande av yttrande gällande Danmarks havsplan 
§ 148 Parkeringsstrategi för Höganäs kommun 
§ 149 Medborgardialog kring budgetmålen 2022 


§ 150 Utbetalning av föreningsbidrag till funktionshinderorganisationen, Riksförbundet för 
Social och Mental Hälsa, RSMH, 2021 


§ 151 Exploateringsavtal om frånsägning av ersättningsskyldigheten berörande Krapperup 
19:2 (Vattenmöllan) 


§ 152 Exploateringsavtal berörande Röret 12 med Magasin 36 Fastigheter AB 


§ 153 Beviljande av tilläggsanslag för finansiering av kapitalkostnader för ombyggnation av 
Storgatan, etapp 1 


§ 154 Revidering av kultur- och fritidsförvaltningens dokumenthanteringsplan 
§ 155 Länsstyrelsens uppföljning av Höganäs kommuns operativa tillsyn enligt miljöbalken 
§ 156 Anmälan om remitterad motion angående minskad servering av kött 
§ 157 Fyllnadsval avseende ersättare i kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott 
§ 158 Redovisning av delegeringsbeslut 
§ 159 Anmälningar för kännedom 
§ 160 Deltagande på lika villkor 
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     KS/2021/9 
§ 135 
Kommunstyrelsens månadsrapport 
Sammanfattning av ärendet   
Samhällsbyggnadsförvaltningen berättar om anläggningen av Vikenparken, hur 
parkeringsövervakningen har utvecklats under 2021 och vilka lokala naturvårdsprojekt som är på 
gång i kommunen. Räddningstjänsten rapporterar om sommarmånaderna när det kommer till 
larm och uttryckningar samt fokus framåt vad gäller krisberedskapen i Höganäs kommun. 
HR-avdelningen informerar om den kostnadsfria träningen som äntligen har dragit igång igen 
och att det är dags att nominera årets medarbetare och årets uppväxlare. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunledningskontoret, månadsrapport september 2021. 
  
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandes förslag 
  
att lägga informationen till handlingarna. 
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     KS/2020/636 
§ 136 
Godkännande av budget 2022 och plan 2023-2024 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunstyrelsens budgetutskott beslutade den 23 mars 2021, § 30, om förslag till 
planeringsförutsättningar och ramar för budget 2022 och plan 2023-2024. Nämnderna har 
därefter lämnat förslag till budget 2022 samt plan 2023-2024. Nämndernas budgetförslag bygger 
på beslutad vision och kommungemensamma strategier. I uppdraget har också ingått att 
uppdatera inriktningen för investeringar under kommande tioårsperiod.  
 
Budgetförslaget bygger på SKR’s prognos om en förväntad snabb återhämtning i ekonomin 
under åren 2021-2022, följd av en mer ”normal” BNP-tillväxt under 2023 och 2024 tills det råder 
en konjunktur i balans 2024. De stödpaket som regeringen har beslutat om för att lindra de 
ekonomiska effekterna av pandemin är tillfälliga och fasas ut under 2021-2022 för att helt 
försvinna 2023. Kommunen måste varsamt hantera den typ av tillfälliga tillskott så att 
förvaltningarna inte blir beroende av finansiering som inte är långsiktig.  
  
Samtidigt utvecklas demografin i Höganäs och verksamheterna ska hantera utökade behov. 
Investeringsbehoven är fortsatt stora. Till budgetförslaget följer en investeringsplan för 
kommande tioårsperiod. Planen bedöms klara den finansiella målsättningen om självfinansiering. 
Beredskap för upplåning för enskilda större investeringar är dock nödvändig om inte planerade 
försäljningar sker enligt plan.  
 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning och finansiella mål för god ekonomisk hushållning ska anges. Kommunallagen anger 
också att budgeten ska upprättas så att intäkterna överstiger kostnaderna. De finansiella målen är: 
- Kommunen ska redovisa ett positivt resultat, inklusive finansnetto, del av outnyttjade reserver 
men exklusive exploatering, som uppnår minst 2,3 % av kommunens skatteintäkter och generella 
statsbidrag för 2022 och 2,4 % för 2023 samt 2,7 % för 2024.  
- Självfinansiering av investeringar inom skattefinansierad verksamhet. Undantag kan göras för 
större investeringsprojekt.  
  
Koncernens bolag ska bidra till god ekonomisk hushållning genom att sammantaget uppfylla mål 
utifrån kommunfullmäktiges vision och strategier samt ägardirektivens krav på ekonomiska 
mål. De ekonomiska förutsättningarna, tillsammans med verksamheternas och bolagens 
måluppfyllelse, innebär att en god ekonomisk hushållning över tid kan upprätthållas.  
 
I nämndernas förslag till budget har ytterligare medel begärts från 2022. Utbildningsnämnden har 
begärt 3 200 tkr för att kunna erbjuda skolskjuts enligt handlingsplanens intentioner och för att 
erbjuda busskort till samtliga gymnasieelever oavsett avstånd samt 2 200 tkr i avsättning i 
hyresfonden för tillfälliga lösningar på Tornlyckeskolan. Utbildningsnämnden har även bett 
kommunfullmäktige att ge förvaltningen i uppdrag att fortsätta arbetet med att inrätta en 
familjecentral med medfinansiering från utbildningsnämnden med den budgetram som idag finns 
för verksamheten öppen förskola.  
  
Kommunstyrelsen har för samhällsbyggnadsförvaltningen begärt att utöka budgetramen med 1 
300 tkr för drift av nya ytor. Kommunstyrelsen har för teknik- och fastighetsförvaltningen begärt 
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700 tkr för utökade driftskostnader för offentliga toaletter. Kommunstyrelsen har för kultur- och 
fritidsförvaltningen begärt utökad ram med 500 tkr för finansiering av en hälsoutvecklare, drift av 
sportbanken samt drift av en ny konstgräsplan i Jonstorp. Kommunstyrelsen har för 
räddningstjänsten begärt 360 tkr för krishanteringskostnader samt extra badsäkerhet på 
Kvickbadet. Kommunstyrelsens har för sin egen verksamhet begärt 280 tkr för utökad budget till 
näringslivsutskottet. Valnämnden har begärt 235 tkr för utökade kostnader för timanställd 
personal samt för utökade kostnader för genomförande av förtidsröstning.  
 
I nämndernas förslag till budget har kommunstyrelsen begärt ytterligare medel på 113 tkr från 
2024 för räddningstjänsten för ökade kapitalkostnader.  
 
Kommunstyrelsen har för räddningstjänsten begärt utökad investeringsram i form av årsanslag 
för maskiner och inventarier med följande per år: 2022 med 160 tkr, 2023 med 50 tkr och 2024 
med 50 tkr, samt ett tidsbegränsat investeringsanslag för revision av en stegbil med 1 000 tkr 
2023.  
 
Kommunens bolag Höganäs Energi AB samt AB Höganäshem föreslås bidra med 7 000 tkr i 
utdelning respektive 2 000 tkr i värdeöverföring till koncernägaren under 2022. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 22 juni 2021, § 75, 
Kommunledningskontoret, utkast till budgetdokument 2022 och plan 2023-2024 inklusive 
investeringsplan 2022-2031, 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 23 mars 2021, § 30, 
Kommunstyrelsen, beslut den 8 juni 2021, § 111, 
Bygg- och miljönämnden, beslut den 20 maj 2021, § 110, 
Utbildningsnämnden, beslut den 1 juni 2021, § 40, 
Utbildningsnämnden, förslag till taxor för 2022, 
Socialnämnden, beslut den 28 april 2021, § 62, 
Valnämnden, beslut den 31 maj 2021, § 8, 
Överförmyndarnämnden, beslut den 26 maj 2021, § 12, 
Kultur- och fritidsförvaltningen, förslag till taxor 2022. 
  
Deltar ej i beslutet 
Johan Ingvarson (MP), Louise Stjernquist (L) och Leif Löwegren (SD) deltar inte i beslutet.  
  
Förslag till beslut 
Ulf Molin (C) och Fredrik Eljin (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
  
Lennart Nilsson (S) yrkar enligt bilaga. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer arbetsutskottets förslag mot Lennart Nilssons (S) 
yrkanden under proposition och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets 
förslag. 
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Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att för budgetåret 2022 fastställa skattesatsen till 19,73 kronor per skattekrona, 
 
att godkänna förslaget till strategier, verksamhetsplan, mål samt investeringar för budget 2022 
och plan för 2023-2024, 
 
att godkänna förslag till inriktning för investeringar för perioden 2025-2031, 
 
att anta föreslagna förändringar av taxor inom utbildningsnämndens verksamhetsområde, 
 
att godkänna kultur- och fritidsförvaltningens förslag till taxor för år 2022, 
 
att för år 2022 godkänna kultur- och fritidsförvaltningens förslag till konkurrensprövning, 
 
att godkänna förslag till att öka VA-taxan med 4 % på både fast och rörlig avgift för 2022 under 
förutsättning att 1,2 mnkr av överskottet från VA-kollektivet frigörs, 
 
att uppdra till Höganäs Energi AB att årligen till kommunen ge en utdelning med 7 000 tkr, 
 
att uppdra till AB Höganäshem årligen till kommunen ge en värdeöverföring med 2 000 tkr, 
 
att besluta att tillföra utbildningsnämndens ram för ökade lokalkostnader för en ny paviljong på 
Tornlyckeskolan i avvaktan på en mer permanent lösning, motsvarande 2 200 tkr per år, att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att besluta om ramjustering när paviljongen är tagen i bruk. Beloppet 
ovan avser helårsvärde och anpassas till driftstart. Finansiering föreslås ur hyresfonden, 
 
att besluta att tillföra samhällsbyggnadsförvaltningen ram för ökade kapitalkostnader från och 
med 2022 för förnyelse av Storgatan etapp 3, motsvarande 1 100 tkr per år, att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att besluta om ramjustering när anläggningen är färdigställd. 
Beloppet ovan avser helårsvärde och anpassas till driftstart. Finansiering föreslås ur hyresfonden, 
  
att från 2022 utöka nämnderna ramar med totalt 7 715 tkr. Socialnämndens ram utökas med 2 
000 tkr, utbildningsnämndens ram utökas med 3 200 tkr, teknik- och fastighetsförvaltningens ram 
med 350 tkr, samhällsbyggnadsförvaltning ram utökas med 850 tkr, kultur- och 
fritidsförvaltningens ram utökas med 500 tkr, valnämndens ram utökas med 235 tkr, 
räddningstjänstens ram utökas med 400 tkr och kommunstyrelsens egen verksamhets ram utökas 
med 280 tkr.  
 
att besluta att öka investeringsanslaget för räddningstjänsten med 160 tkr för 2022, 1 050 tkr för 
2023 samt 50 tkr för 2024 samt utöka räddningstjänstens ram med 100 tkr 2024 för ökade 
kapitalkostnader för de tillkommande investeringsanslagen, 
 
att besluta att öka kommunledningskontorets ram för utökade IT-kostnader i enlighet med IT-
modellen med 428 tkr för 2022 genom en omfördelning från följande förvaltningar: 
utbildningsförvaltningen med 302 tkr, kultur- och fritidsförvaltningen med 36 tkr, 
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samhällsbyggnadsförvaltningen med 32 tkr, socialförvaltningen med 32 tkr och teknik- och 
fastighetsförvaltningen med 26 tkr,  
 
att uppdra till ekonomiavdelningen att omfördela budgetmedel från 2022 för de HR-, ekonomi-, 
kommunikation-, upphandling- samt juristtjänster som organisatoriskt överflyttas från 
socialförvaltningen/HOAB, utbildningsförvaltningen, teknik- och fastighetsförvaltningen samt 
samhällsbyggnadsförvaltningen till kommunledningskontoret utifrån självkostnadsprincipen. 
 
att uppdra åt ekonomiavdelningen vid kommunstyrelsens kommunledningskontor att verkställa 
tekniska ramjusteringar som följer av tidigare beslut fattade av kommunfullmäktige, 
  
att Höganäs kommun under 2022-2024 avsätter 5 kronor per invånare och år till 
Brottsofferjouren. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunfullmäktige 
 
 


Page 8 of 41







Socialdemokratiska yrkande: 


 


Bifall till föreliggande budget med nedan tillägg och strykningar: 


Sidan 11 under Förenkla för företag under Mätetal. Stycket om Svenskt näringslivs ranking 


stryks. 


 


Tilläggsyrkanden: 


Socialnämndens ram ökas med ytterligare 8 000 tkr 


Att förstärka bemanningen inom äldreomsorgen 3 000 tkr 


Att avskaffa de så kallade delade turerna 5 000 tkr 


 


Kommunstyrelsens förvaltningars ram utökas med 1 750 tkr 


Att Räddningstjänstens ram utökas för att säkra och förstärka bemanningen 800 tkr 


Att ge förstärkning till Eric Ruth 400 tkr 


Att ge ungdomar fritt inträde i samhallen 300 tkr 


Att öka bidragen till föreningarna ungdomsverksamhet 200 tkr 


Att öka ramen för bidrag till Handikapp- och pensionärsföreningar 50 tkr 


Utbildningsnämndens ram utökas med 6 500 tkr 


Att införa barnomsorg på OB-tid 2 400 tkr 


Att införa fria pedagogiska måltider 400 tkr 


Att toleransresor återinförs 500 tkr  


Att utöka ram för insatser för barn med behov av särskilt stöd 1 500 tkr 


Att förstärka resurserna för läromedel 1 000 tkr 


Att säkra kulturgarantin 300 tkr 


Att förbättra skolskjutsverksamheten 300 tkr 


Att inga avgifter i skolan, säkra alla barns möjlighet att vara med full ut 100 tkr  


 


Finansiering 


Förbättrat skatteunderlag 


 BRP 22 
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     KS/2016/552 
§ 137 
Samverkansmöjligheter mellan Höganäs museum och Höganäs 
keramiska center 
Sammanfattning av ärendet   
Den 4 februari 2020 § 37 beslutade kommunstyrelsen att skyndsamt utreda 
samverkansmöjligheter mellan Höganäs Keramiskt center och Höganäs museum och konsthall 
med anledning av att båda verksamheterna var i behov av ökade bidrag från Höganäs kommun. 
Både Höganäs museum och Keramiskt center har, vid flera tillfällen, adresserat kommunen om 
behovet av en grundläggande analys av situationen för de båda stiftelserna. Stiftelserna är 
beroende av ekonomiskt stöd från kommunen om verksamheterna ska fortleva. 
  
Utredningen, som leddes av Joakim Bengtsson, antikexpert inom keramik och porslin, biträdd av 
kommunledningskontorets utredare Eva-Marianne Nilsson, gjordes i samverkan med företrädare 
från Keramiskt center och Höganäs museum. Utredningen visade att det finns ett stort intresse 
och engagemang vilket skapar goda förutsättningar att utveckla verksamheterna under 
förutsättning att man får ett ökat ekonomiskt stöd från Höganäs kommun och någon form av 
samlokalisering sker. Ska verksamheterna samordnas på en gemensam plats är Höganäs Övre, där 
museet ligger idag, kanske det alternativ som kan genomföras på kortast tid. Dels finns redan 
verksamheten i området, det vill säga inom detaljplan, och dels förfogar kommunen över marken 
som ligger i anslutning därtill. 
  
Placeringen på Höganäs Övre passar väl in i arkitekturen runt Gruvtorget och kan bli en 
besöksmotor i ett mer kulturorienterat Höganäs Övre för att ge området mer liv och rörelse. 
Lindéngruppen, ägare av bland annat Höganäs AB som har sitt huvudkontor i Bruksgården i 
angränsande kvarter, har planer på att utveckla en skulpturpark i Kaptenens trädgård, närbeläget 
museet, som skulle kunna vara en del i en större kulturell helhet. På så sätt kan det skapas 
ytterligare en destination i Höganäs som bidrar till att stärka besöksnäringen. 
  
Styrelserna i Höganäs museum och Keramiskt center har ställt sig positiva till att verka för en 
samordning av verksamheterna med en gemensam ledning och en gemensam lokalisering på 
Höganäs Övre. Kommunstyrelsen beslutade därför den 10 november 2020, § 192, att tillsätta en 
projektgrupp under ledning av kommunledningskontoret, med uppdrag att återkomma till 
kommunstyrelsen senast i september 2021 med förslag för gemensam vision, verksamhetsidé och 
ledning med placering på Höganäs Övre samt organisation, tidplan och finansiering för 
genomförande. 
  
I projektgruppen har Höganäs museum representerats av Martin Severinson och Per-Magnus 
Johansson, Keramiskt center, Anna Malin Tibe och Johan Bjerntoft, Lindéngruppen av Claes von 
Hauswolff och Höganäs kommun av Joakim Bengtsson och Emma Håkansson samt 
projektledare Eva-Marianne Nilsson. 
  
Beslutsunderlag 
Muntlig presentation på sammanträdet, 
Utredning, 
Keramiskt center, protokollsutdrag den 6 september 2021, 
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Stiftelsen Höganäs museum och konsthall, protokollsutdrag den 31 augusti 2021, 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 94, 
Kommunstyrelsen, beslut den 10 november 2020, § 192. 
  
Förslag till beslut 
Johan Ingvarson (MP), Lennart Nilsson (S) och Louise Stjernquist (L) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag till beslut.  
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att ställa sig bakom vision och målsättning för den nya verksamheten ”Höganäs nya museum, 
konsthall och verkstad”, 
  
att ge kommunledningskontoret i uppdrag att återkomma med ett beslutsunderlag senast i 
november 2021 med förslag på organisation, tidplan och finansiering. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontoret 
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     KS/2021/284 
§ 138 
Inbjudan till markanvisningstävling för kv Himlavalvet på 
Tornlyckan, etapp 2 
Sammanfattning av ärendet   
Nu är all mark i etapp ett på Tornlyckan såld och de första exploatörerna börjar tillträda sina 
respektive fastigheter för att påbörja byggnationen, därmed är det dags att starta markanvisningar 
för etapp två. 
 
Kvarteret Himlavalvet ligger i direkt anslutning till etapp ett och den tänkta nya 
stadsdelsparken Drömparken. Kvarteret har av kommunledningskontorets 
exploateringsavdelning identifierats som ett bra område att påbörja exploateringen av etapp två. 
Det finns idag en samrådshandling för området som möjliggör för bostäder. För att föra vidare 
planprocessen behövs det nu en markanvisning där kommande aktör kan vara med under fortsatt 
arbete och utformande av platsen. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 15 juni 2021, § 42, 
Kommunledningskontoret, tjänsteskrivelse den 28 maj 2021, 
Kommunledningskontoret, inbjudan till markanvisningstävling för kv Himlavalvet den 28 maj 
2021, 
Bilaga 1 – Markanvisningsområdet, 
Bilaga 2 – Kvalitetsprogram för Tornlyckan, 
Bilaga 3 – Utkast till plankarta, 
Bilaga 4 – Höjdmätning, 2cm noggrannhet, 
Bilaga 5 – Planområdet i DW. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att uppdra åt kommunledningskontoret att genomföra en markanvisning för kvarteret 
Himlavalvet. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontoret 
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     KS/2021/362 
§ 139 
Godkännande av exploateringsavtal avseende Stubbarp 6:32 i 
Arild med Derome Hus AB 
Sammanfattning av ärendet   
Derome Hus AB (556250-9223) äger fastigheten Höganäs Stubbarp 6:32 och avser exploatera 
densamma. Samhällsbyggnadsförvaltningens planavdelning arbetar tillsammans med Derome för 
att ta fram en detaljplan som ska möjliggöra byggnation av 13 enfamiljshus. I samband med detta 
har kommunledningskontorets exploateringsavdelning skrivit ett utkast till exploateringsavtal. I 
avtalet regleras parternas åtaganden, ersättningsskyldigheter, fastighetsbildningsfrågor med mera.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 31 augusti, § 54, 
Exploateringsavtal Stubbarp 6:32 Derome den 7 juli 2021, 
Bilaga 2. Kommunal standard den 7 juli 2021. 
  
Förslag till beslut 
Göran Lock (MP) och Peter Schölander (M) yrkar att ärendet återremitteras för att kompletteras 
med kartbilaga.  
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer sitt och Göran Locks (MP) förslag under proposition 
och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att återremittera ärendet för att kompletteras med kartbilaga.  
 
Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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     KS/2019/350 
§ 140 
Tilläggsavtal till marköverlåtelseavtal Tornlyckan 
Sammanfattning av ärendet   
Mellan Höganäs kommun (212000-1165) och Tornlyckan Bostäder AB (559192-8444) gäller två 
marköverlåtelseavtal signerat den 16 april 2019 avseende Skymningen 2 (trygghetsboendet på 
Tornlyckan) samt Lerberget 49:707 (hyreshuset på Tornlyckan).  
 
På grund av förseningar relaterade till en fråga angående parkeringslösning på fastigheten har 
kommunledningskontorets exploateringsavdelning skrivit ett tillägg till marköverlåtelseavtalet 
som reglerar förskjutning av tillträde, bygglov, byggstart och färdigställande. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 55, 
Kommunledningskontorets exploateringsavdelning, tillägg till marköverlåtelseavtal avseende ny 
tidsplan berörande del av Lerberget 49:707 den 13 augusti 2021, 
Kommunledningskontorets exploateringsavdelning, tillägg till marköverlåtelseavtal avseende ny 
tidsplan berörande Skymningen 2 den 13 augusti 2021. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att godkänna tilläggsavtalen enligt ovan mellan Höganäs kommun (212000-1165) och Tornlyckan 
Bostäder AB (559192-8444), 
  
att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen att skriva under avtalen. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsens ordförande 
Kommunchefen 
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     KS/2021/237 
§ 141 
Ansökan om planläggning för fastigheten Stubbarp 39:1 i norra 
Viken, Prästavägen – väg 111, Höganäs kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Ansökan om planläggning har inkommit från Stubbarp Fastighets AB den 30 april 2021. 
Fastighetsägaren ansöker om att planlägga fastigheten Stubbarp 39:1 för industri-, kontor- och 
lagerverksamhet. Ansökan följer översiktsplanens intentioner.  
Samhällsbyggnadsförvaltningens plan- och bygglovsavdelning bedömer de positiva fördelarna 
med projektet väga över de negativa med motiveringen: 


 Att planansökan för industri, lager och kontor överensstämmer med kommunens gällande 
översiktsplan. 


 Att lokaliseringen är lämplig eftersom det finns andra detaljplaner med liknande 
användningsområde i närheten. 


 Att det pågår detaljplan för verksamhet, lager och kontor på intilliggande fastighet samt att det 
finns ett behov av mer verksamhetsmark i kommunen. 


 Att projektet medför en samhällsekonomisk hållbarhet och nytta, eftersom området ligger i nära 
anslutning till väg 111. 


 Att förslaget följer kommunens översiktsplan. 
 
Planprocessen föreslås genomföras med standard förfarande. Planarbetet beräknas 
att påbörjas under kvartal två år 2022 och beräknas kunna antas av kommunfullmäktige under 
kvartal tre år 2023. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 51, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, planutredning den 19 augusti 2021. 
  
Förslag till beslut 
Lennart Nilsson (S) yrkar bifall till planutskottets förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bevilja ansökan om planbesked och uppdra plan- och bygglovsavdelningen att genomföra 
planprocess för fastighet Stubbarp 39:1 i Viken med ett beräknat antagande under kvartal tre år 
2023. 
 
Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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     KS/2021/384 
§ 142 
Ansökan om planläggning för fastighet Viken 135:141 (Vikens 
tennishall) 
Sammanfattning av ärendet   
Vikens tennisklubb har den 11 juli 2021 inkommit till kommunen med en ansökan om padelhall. 
Förslaget innebär att fastigheten kommer att få en högre byggnadshöjd för att kunna möjliggöra 
paddelverksamhet.  
 
Planprocessen föreslås genomföras med standard planförfarande. 
 
Planarbetet beräknas att påbörjas under 2021 med beräknat antagande av kommunfullmäktige 
under kvartal fyra år 2022. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 31 augusti, § 52, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, planutredning den 6 augusti 2021. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bevilja ansökan om planbesked och uppdra plan- och bygglovsavdelningen att genomföra 
planprocess för fastighet Viken 135:141 med ett beräknat antagande under kvartal fyra 2022. 
 
Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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     KS/2021/292 
§ 143 
Godkännande av årsredovisningen för Stiftelsen Höganäs 
Keramiska Center 2020 
Sammanfattning av ärendet   
Stiftelsen Höganäs Keramiska center har sitt säte i Höganäs. Stiftelsen har till ändamål att främja 
bevarandet av svensk keramisk tradition i allmänhet samt förevisa densamma tillsammans med 
internationellt producerad keramik. Syftet är därutöver att förvalta den keramikproduktion som i 
århundraden utformats och producerats i Skåne med särskild inriktning mot den produktion som 
ägt rum i Höganäs och Kullabygden. Vidare har Stiftelsen till ändamål att utgöra ett nationellt 
kunskaps- och forskningscentrum för keramisk design och produktion samt att bedriva 
näringsverksamhet inom keramik och därmed sammanhängande verksamhet. Stiftelsen får ta 
emot gåvor och bidrag som främjar dess ändamål.  
 
Stiftelsen bildades den 26 november 2009 genom beslut i kommunfullmäktige för Höganäs 
kommun. Under 2020 har följande ledamöter ingått i styrelsen, utsedda av Höganäs kommun: 
Ordinarie ledamöter: Ulf Molin (ordförande), Olof Suneson och Peter Graff. 
Ersättare: Lars Bergwall, Mona Björkman Narheim och Wivi-Anne Broberg. 
I styrelsen ingår även representanter från Region Skåne och Stiftelsen Höganäs Museum. 
 
Under året har Keramiskt center haft drygt 41 000 besökare. Av dessa har cirka 30 000 besök 
förlagts under juni, juli och augusti månad. Under året har stiftelsen erhållit driftsbidrag på 1 500 
tkr från Höganäs kommun. Från Region Skåne har stiftelsen erhållit 600 tkr i driftsbidrag. 
Stiftelsen har fått 260 tkr i ersättning för korttidspermittering av Tillväxtverket. Under 2020 har 
stiftelsen erhållit 223 tkr av Thellstiftelsen för utveckling och drift av den keramiska verkstaden 
och 200 tkr av Sparbanksstiftelsen Gripen för finansiering av kommande ugnspark. 
Stiftelsen visade ett minusresultat på 8 tkr för räkenskapsåret 2018. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 22 juni 2021, § 76, 
Stiftelsen Höganäs Keramiska center, Årsredovisning 2020. 
  
Jäv 
Ulf Molin (C) anmäler jäv och deltar varken i överläggning eller i beslut av ärendet. Björn 
Jakobsson (M) ersätter Ulf Molin (M). 
  
Beslutsgång 
Ordförande Peter Schölander (M) ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att med godkännande lägga stiftelsens årsredovisning för 2020 till handlingarna. 
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Beslutet ska skickas till  
Stiftelsen Höganäs Keramiska center 
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     KS/2021/298 
§ 144 
Antagande av svar gällande utredning av förutsättningar för marint 
områdesskydd i Öresund 
Sammanfattning av ärendet   
Regeringen har gett länsstyrelsen Skåne i uppdrag att utreda förutsättningarna för marint 
områdesskydd i Öresund. Detta som en följd av diskussionerna av ett dansk-svenskt skydd av 
sundet. Det har resulterat i ”fördjupad åtgärdsplan för framtida möjliga marina skydd i Öresund”. 
Höganäs kommun har getts möjlighet att lämna synpunkter senast den 12 oktober. 
 
I kapitel 1-6 i åtgärdsplanen beskrivs ett antal av nuvarande skyddsformer, värden och problem. 
Samhällsbyggnads-förvaltningen har tidigare kompletterat med svar om utbredningen av Tare-
skogar (storväxt brunalg). I kapitel 7 ges förslag till skydd och åtgärder. För Höganäs kommun är 
det delområdena 1a och 1b som är aktuella (sidan 32, åtgärdsplanen), kusthavet mellan det marina 
Natura 2000 Nordvästra Skånes Havsområde och land, från Kullens Havsbad till Viken. 
Länsstyrelsen har här föreslagit att områdena skyddas enligt sjunde kapitlet i miljöbalken, vilket 
kan innebära naturreservat, biotopskydd eller Natura 2000. Många av kommunens kulturella och 
sociala värden är direkt eller indirekt knutna till kusten. Naturvärdena inom delområdena 1a och 
1b bekräftas av den översiktliga inventering samhällsbyggnadsförvaltningen genomförde 2013-
2014 av hård- och mjukbottnar mellan Mölle och Viken, ut till cirka 14 meters djup. Området 
utgörs av naturtyper inom Natura 2000, där geogena rev dominerar, följt av sublittorala 
sandbankar. Utredningen räknar upp ett antal hot och problem i dagsläget, till exempel kustnära 
övergödning, ökad gods- och passagerartrafik till sjöss, klimatförändringar, muddring, dumpning 
och sandtäkt, undervattensbuller, persistenta kemiska ämnen (långlivade), fiske, spökgarn och 
nedskräpning, ökad exploatering på land vilket medför ökad avrinning från hårdgjord mark samt 
främmande eller invasiva arter. Detta har ökat behovet av samarbete över nationsgränsen. 
Svårigheten är att hitta gemensamma skyddsformer och synsätt. 
 
Länsstyrelsen önskar svar om följande: 
1) Delar kommunen länsstyrelsens bedömning av utpekade behov av nya områdesskydd, 
skyddsformer och prioritering? 
2) Har kommunen förslag på ytterligare åtgärder? Vilka och varför? 
3) Är tillhörande kartor tillräckligt tydliga? 
4) Hur nära land/strandlinjen anser ni att en övergripande geografisk ”skyddsform” (Marine 
Protected Area (MPA), biosfärområde eller avtal) skulle kunna gå? 
 
Kommunstyrelsen föreslås svara följande på ovanstående frågor: 
1) Höganäs kommun delar uppfattningen att natur, kultur och de sociala värdena är höga inom 
de två föreslagna delområdena. Men i huvudsak är hotbilden av generell karaktär, som till 
exempel klimatförändringar, övergödning, tung sjöfart till havs, kemiska ämnen med flera. Dessa 
kräver ett större grepp och helheten Öresund är en lämplig gemensam grund. Däremot ser vi i 
dagsläget inget direkt hot mot den fysiska miljön i delområdena 1 a-b, då anläggningar, muddring 
och dumpning med mera kräver en tillståndsprocess i miljöbalken. Mer direkta problem i 
delområdena är annars höga farter och vattenskoter – de behöver hanteras men möjligen i annan 
form än 7 kap. miljöbalken. Det behövs även ökad tillsyn till havs. Eventuell skyddsform bör 
därför begränsas till MPA, biosfärområde eller avtal och då omfatta hela Öresund, gemensamt 
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med Danmark.  
2) Se svar till fråga ett.  
3) Nej (grov skala). 
4) Beroende av typ av skyddsform. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens miljöutskott, beslut den 1 september 2021, § 17, 
Länsstyrelsen Skåne, missiv den 1 juni 2021, 
Fördjupad åtgärdsplan för framtida möjliga marina skydd i Öresund med anledning av 
regeringsuppdrag, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 16 augusti 2021. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer miljöutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till svar som sitt eget. 
 
Beslutet ska skickas till  
Länsstyrelsen 
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     KS/2019/47 
§ 145 
Antagande av yttrande gällande Splendor Plant AB:s ansökan om 
grundvattenuttag 
Sammanfattning av ärendet   
Splendor Plant AB har vid mark- och miljödomstolen ansökt om att bibehålla tio befintliga 
brunnar, bortleda grundvatten av en sammanlagd volym om 277 100 m³/år (dock maximalt 2000 
m³/dygn) samt att vid behov utföra ersättningsbrunnar, allt inom Bläsinge 1:1. Vattnet är avsett 
att användas för plantskoleverksamhet på fastigheterna Bläsinge 1:1 och Bölsåkra 3:3. Tidigare 
underlag gäller med undantag för bilaga 2 som ersätts med bilaga B2 (inklusive delbilagor) PM 
Grundvattenmodell reviderad den 26 maj 2021. Ansökan har föregåtts av tidigt samråd under 
2019 där kommunstyrelsen har yttrat sig, § 50. Därefter har ansökan kompletterats och delar 
ändrats. Höganäs kommun ges nu möjlighet att yttra sig gällande ansökan.  
 
I Bläsingeområdet består berggrunden i huvudsak av sandsten, den så kallade 
Kågerödsformationen. Formationen kännetecknas av sandstenar, konglomerat, lera, lersten och 
lerskiffer och upphör i norr där det övertas av gnejser. Betydande grundvattenmagasin återfinns i 
den kambriska sandstenen. Den effektiva porositeten i sandstenen är obetydlig medan 
sprickfrekvensen däremot ofta är hög, särskilt i sandstenens övre delar. Utförda undersökningar 
anger en huvudsakligen mycket begränsad kontakt mellan berggrund och jordlager i området. 
Jorddjupet ökar mot sydost.  
 
Grundvattenmodellen 
Modellen redovisar en justerad grundvattenmodell med något minskat influensområde, nu 8 km², 
med separata linjer för grundvatten i berg respektive jordlager. Gränsen för influensområdet är 
satt där det kan ske en grundvattenavsänkning på 0.3 meter i berg. Till detta har en säkerhetszon 
lagts till om 100 meter. Området faller markant från norr till söder och 
grundvattenflödesriktningen är mot syd och sydost. Parallellt med kustlinjen går en diabasgång. 
Denna utgör en avskärande barriär mot havet och grundvattnet in mot land, det vill säga kusten 
har inte hydrogeologisk kontakt med influensområdet. Med anledning av det bedömer sökande 
risken för saltvatteninträngning i grundvattnet som obefintlig. 
 
En beräkning av grundvattenbildningen har gjorts och bygger på avrinningsområdet uppströms 
och inom Splendor Plants verksamhet, se figur 2 (aktbilaga 16). En vattenbalansberäkning har 
gjorts utifrån 50 respektive 100 mm grundvattenbildning i berg. Förstnämnd siffra är hämtad från 
SGU, som anser att grundvattenbildningen till berg i Sverige sannolikt inte är högre än 50 mm/år 
under opåverkade förhållanden (SGU 2017). Modellen har här beräknat en grundvattenbildning 
till berg till 41 mm/år. Denna nybildning har beräknats för området utan några grundvattenuttag i 
området. I vissa områden saknas jordlager och där faller nederbörden direkt på uppsprucket berg, 
vilket ger en högre grundvattenbildning. Sweco har även uppgett att vid avsänkta 
grundvattennivåer (till exempel efter grundvattenuttag under en bevattningssäsong) ökar 
grundvattenbildningen till följd av en ökad nedåtriktad tryckgradient. Utifrån det anges en 
antagen grundvattenbildning på 100 mm per år. Utöver detta har även ett antagande gjorts där 50 
respektive 100 % av åkermarken bevattnas. Se tabell 1 och sidan 6 (aktbilaga 16). 
 
Vattenbalansberäkningen är väsentlig och utgör grunden för möjliga uttag. Tabell 1 redovisar tre 
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olika alternativ, samtliga utifrån att tillstånd för uttag av 277 100 m³ medgetts.  
Alternativ 1: 100 mm nybildning och bevattning av all åkermark (100 mm), ger en nyttjandegrad 
på 82% av grundvattenbildningen.  
Alternativ 2: 100 mm nybildning och bevattning av 50% av åkermark (100 mm), ger en 
nyttjandegrad på 59% av grundvattenbildningen.  
Alternativ 3: 50 mm nybildning och bevattning av 100% av åkermark (100 mm), ger en 
nyttjandegrad på 164% av grundvattenbildningen, det vill säga: ger ett underskott. 
 
Det som talar emot en grundvattenbildning motsvarande 100 mm är att sökande på sidan 22 
(aktbilaga 17) under rubrik 7.1 skriver ”…det är inte möjligt att beräkna storleken på den 
grundvattenbildning som sker under påverkade förhållanden då modellen inte är byggd för 
detta”. Så länge det inte är bevisat att nybildningen är 100 mm ska inte den siffran användas. 
Istället ska då endast SGU:s siffra om 50 mm användas. Sweco hänvisar till att nybildningen ökar 
med uttagen, men uttagen sker under den del av året när i princip ingen grundvattenbildning sker. 
Om växtsäsongen dessutom föregås av torr vintersäsong reducerar det än mer 
grundvattenbildningen och säsongen inleds med en lägre grundvattennivå. Detta har betydelse 
för beräkningen av möjliga uttag. Med klimatförändringarna kommer avdunstningen att öka, 
grundvattenbildningen minska och behovet av bevattning av åkermark öka. I en beräkning bör 
andelen åker vara 100% för att inte försvåra för framtida odling, annars kan det bli ”först till 
kvarn”. För bevattning av åker har 100 mm angetts, vilket är lågt i det förhållanden om marken 
används till grönsaksodling. 
 
I tabell 5 (aktbilaga 16) redovisas årliga uttag inom verksamheten under perioden 2014-2020, en 
variation mellan 65 406 m³ och 158 960 m³, det vill säga nu sökta uttag är cirka 100 000–200 000 
m³ större än den aktuella perioden.  
 
Provpumpningar har gjorts under juli-november 2020. Utförda undersökningar och mätningar 
har visat att det inte finns någon hydraulisk kontakt mellan det djupa bergmagasinet och brunnar 
i jordlagren/övre berg. Sökandes bedömning är att allmänna intressen eller enskilda brunnar i 
jordlagren inte kommer att påverkas av de sökta uttagen när de fullt ut tagits i drift. På 
fastigheterna för brunnarna 28, 29 och 54 används de aktuella brunnarna för vattenförsörjning av 
bostadsfastigheten och det är inte känt att det finns någon alternativ källa för vattenförsörjning, 
så som kommunalt vatten. Vad gäller påverkan och eventuell skada, det vill säga minskad 
möjlighet att använda dessa brunnar till följd av den sökta verksamheten, är bedömningen att risk 
för skada inte kan uteslutas för brunnarna 28 och 29. Sökanden avser att gå vidare med en 
utredning kring dessa förhållanden för att i detalj kunna klargöra hur förutsättningarna för 
användning av brunn 28 och 29 ser ut. Gällande brunn 54 är bedömningen att den påverkan i 
form av sänkt trycknivå i brunnen som kan härledas till den sökta verksamheten inte är av den 
storleken för att kunna utgöra en risk för skada. 
 
Sökandens behov 
I bilaga 2 (aktbilaga 18) redovisar Splendor Plant AB de beräkningar som ligger bakom yrkat 
vattenuttag. Uttagsbehovet bygger på 1) krukodling och 2) frilandsodling. För krukor gäller 
bevattningen under perioden 1 april–17 oktober, det vill säga 200 dagar. Återvinningen av 
utvattnad vattenvolym är 40-65% beroende på torr- eller blötår. Målsättningen är 50% under 
torrår. För frilandsodling anges ett bevattningsbehov under perioden 23 april–10 september, det 
vill säga 140 dagar. Yrkandet om 277 100 m³ per år är beräknat på ett vattenunderskott under 
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växtsäsong på 245 mm, att jämföras med den schablon på 250 mm för odling av lök på friland, 
vilket används vid tillståndsgivning.  
 
Övrigt 
I tidigare yttrande från kommunen påpekades att Vitsippeskogen i Jonstorp är naturreservat. 
Detta framgår inte någonstans i handlingarna, vare sig i MKB och kompletteringarna. Den enda 
kommentar som finns är att skogen ligger utanför influensområdet, inget om skyddsform.  
 
Bedömning 
Som nämnts är vattenbalansberäkningen väsentlig och utgör grunden för möjliga uttag. Av de tre 
alternativen i tabell 1 är det alternativ 3 som kommunen behöver utgå från, det vill säga det finns 
risk för ett överuttag av grundvatten i framtiden. Detta då grundvattenbildningen inte ska räknas 
högre än 50 mm eftersom det är den enda vedertagna siffran, något annat har inte bevisats. 
Markägarna till åkermark ska även fortsättningsvis ha möjlighet att söka tillstånd för 
fältbevattning, inte bara för halva ytan utan hela ytan. Det med hänsyn till klimatförändringar och 
ändrade grödor. Trots viss vattenbrist (2018) har Splendor Plant AB under åren 2014-20 kunnat 
bedriva plantskoleverksamhet med volymer som är 100 000–200 000 m³ mindre än vad de nu 
söker för. Tillstånd bör således inte medges till större volym än att alternativ 3 kan efterlevas och 
med högst 80% nyttjandegrad. 
 
Kommunstyrelsen föreslås avge följande yttrande: 
Höganäs kommun gör den bedömningen att ansökan om vattenuttag på fastigheten Bläsinge 1:1, 
Höganäs kommun, behöver begränsas i volym. Tillstånd ska inte medges till större uttagsvolym 
än att annan vattenanvändning – den som redovisas i alternativ 3, tabell 1, aktbilaga 17 - kan ske 
och att nyttjandegraden på grundvattenbildningen inte överstiger 80% utifrån sättet att beräkna i 
samma tabell. Tillståndet bör även vara tidsbegränsat. 
 
Skälet till att grundvattenbildningen inte ska räknas högre än 50 mm (SGU) är att den siffran är 
den enda vedertagna, något annat har inte bevisats. Sökande anger att grundvattenbildningen 
ökar med högre uttag men uttagen sker under den del av året när i princip ingen 
grundvattenbildning sker. Om växtsäsongen dessutom föregås av torr vinter- och/eller vårsäsong 
reducerar det än mer grundvattenbildningen och säsongen inleds med en lägre grundvattennivå. 
Detta har betydelse för beräkningen av möjliga uttag. Lantbrukarna ska även fortsättningsvis ha 
möjlighet att söka tillstånd för fältbevattning, inte bara för halva utan hela sin åkerareal. 
Vattenbalansberäkningen ska därför utgå från 100% bevattning av åkermarken. Med 
klimatförändringarna kommer avdunstningen att öka, grundvattenbildningen minska och behovet 
av bevattning av åkermark öka. Även val av gröda kan komma att ändras. Trots viss vattenbrist 
(2018) har Splendor Plant AB under åren 2014-20 kunnat bedriva plantskoleverksamhet med 
volymer som är 100 000–200 000 m³ mindre än nu ansökta. Slutligen bör tillståndet begränsas i 
tid eftersom framtiden är oviss vad gäller klimatet. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens miljöutskott, beslut den 1 september 2021, § 18, 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 17 augusti 2021, 
MMD Aktbilaga 16, 26 maj 2021, svar och kompletteringar på föreläggande och inkomna 
yttranden, 
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MMD Aktbilaga 17, bilaga B2 PM Grundvattenmodell reviderad 26 maj 2021 inkl. bilagor 2.1-
2.2, 2.4-2.7 (ersätter tidigare bilaga 2 i TB och huvudansökan), 
MMD Aktbilaga 18, 31 maj 2021. Bilaga 2 Beräkning av vattenbehov för Splendor Plant AB, 
MMD Aktbilaga 19, 31 maj 2021. Splendor Plant, vattenbesparande åtgärder – genomförda och 
planerade, 
MMD Aktbilaga 20, 31 maj 2021. Grundvattennivåmätning, 
MMD Aktbilaga 21-23, 8 juni 2021. Nordic Law, om ny fastighetsägarförteckning, 
MMD Aktbilaga 24, 10 juni 2021. Kungörelse om ansökan i miljömål, 
Bilaga 5 b inkomna synpunkter, 
Bilaga 5 a inkomna synpunkter, 
Bilaga 4 samrådsunderlag, 6 november 2018, 
Länsstyrelsens beslut den 24 juni 2019 om att bortledning av grundvatten på fastigheten Bläsinge 
1:1 inte kan antas medföra betydande miljöpåverkan, 
Samrådsredogörelse ansökan om vattenverksamhet, daterad 10 april 2019. Nordic Law, 
Bilaga C. Miljökonsekvensbeskrivning, daterad 25 maj 2020, 
Bilaga B. Teknisk beskrivning, daterad 25 maj 2020, 
Bilaga B 4.2 Sammanställning av brunnsdata, 
Bilaga B 4.1 Karta över brunnar, 
Bilaga B 4. Brunnsinventering, 
Bilaga B 3. Vattenkemiska analyser, 
Bilaga B 1. Brunnsprotokoll, 
Bilaga A. Karta med uttagsbrunnar, 
Ansökan om tillstånd till vattenverksamhet, 15 juni 2021. 
  
Jäv 
Kerstin Björkäng Wirehed (S) anmäler jäv och deltar varken i överläggning eller i beslut av 
ärendet. Reinhold Knutsson (S) ersätter Kerstin Björkäng Wirehed (S).  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer miljöutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till yttrande som sitt eget.  
 
Beslutet ska skickas till  
Mark- och miljödomstolen 
 
 


Page 24 of 41







 PROTOKOLL 


 KOMMUNSTYRELSEN  
 


 2021-09-14    
 


SIGNATUR   


     KS/2021/311 
§ 146 
Antagande av yttrande gällande reviderad skötselplan för östra 
Kullaberg 
Sammanfattning av ärendet   
Länsstyrelsen Skåne har tagit fram ett förslag till ändrad skötselplan för naturreservatet Östra 
Kullaberg. Syftet med ändringen är att anpassa den efter nuvarande förutsättningar och kunskap. 
Höganäs kommun har getts möjlighet att lämna synpunkter. 
 
Nuvarande skötselplan från 1982 är föråldrad och lever inte upp nuvarande krav. 
Förutsättningarna har ändrats väsentligt i samband med statens uppgörelse med Gyllenstiernska 
Krapperupsstiftelsen, där skogen löstes in, och Sveriges inträde i EU där Kullaberg sedermera 
utsågs till Natura 2000 området. Syftet med inlösen av skogen är att möjliggöra god 
bevarandestatus för den skogliga delen. Som en följd av det har reservatets syften, föreskrifter 
gentemot markägaren och annan sakägare samt den geografiska avgränsningen av reservatet 
ändrats under 2020. För sistnämnda innebar det bland annat att merparten av bebyggd tomtmark 
exkluderats från reservatet. Ordningsföreskrifterna gentemot allmänheten är inte ändrade, tills 
vidare gäller samma föreskrifter som meddelats 1986. 
 
Förslaget till skötselplan är mycket gediget och väl genombearbetat. Om det avsätts tillräckligt 
med ekonomiska resurser för genomförandet så finns goda förutsättningar för att bevara och 
förbättra naturvärdena. Skötselplanen är indelad i 13 kapitel, där kapitel 3 anger målen och kapitel 
4-6 skötselåtgärder och planerad markanvändning. En genomgående förändring gentemot den 
äldre skötselplanen är ökat fokus på kulturhistoria och naturskog, det vill säga, inom vissa delar 
ges förslag på skogsbete, bete eller hävd, inom andra en omföring av produktionsskog till 
naturskog. För en adaptiv förvaltning ges alternativ där ett och samma område kan ha två olika 
bevarandemål men med möjlighet att välja. De enda synpunkter som bör lyftas från Höganäs 
kommun i yttrandet är inom kapitel 5. 
 
Kommunstyrelsen föreslås här avge följande yttrande: 
Höganäs kommun anser att förslaget till skötselplan för Östra Kullaberg är mycket gediget och 
väl genombearbetat. Däremot bör några ändringar eller tillägg göras under kapitel 5. Delområde 4 
C bör här kompletteras med alternativ för naturskog/bete eller förslag ges för avgränsning 
bete/naturskog på motsvarande sätt som gjorts för Himmelstorp där skogen delats in i 
delområdena 4 D och 9 B. I delområde 6 A föreslås bortgrävning av torv i Håkulls mosse, som 
ett sätt att föryngra mossen. Det förslaget behöver utgå då det är i konflikt med bevarandemålet 
för Natura 2000 naturtypen 7142 ”Öppna svagt välvda mossar”. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens miljöutskott, beslut den 1 september 2021, § 15, 
Länsstyrelsen Skåne, missiv den 9 juni 2021, 
Skötselplan för naturreservatet Östra Kullaberg i Höganäs kommun – remissversion juni 2021 
med samhällsbyggnadsförvaltningens kommentarer, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 16 augusti 2021. 
  
Beslutsgång 


Page 25 of 41







 PROTOKOLL 


 KOMMUNSTYRELSEN  
 


 2021-09-14    
 


SIGNATUR   


Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer miljöutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta samhällsbyggnadsförvaltningens förslag för yttrande, daterad den 16 augusti 2021, som 
sitt eget. 
 
Beslutet ska skickas till  
Länsstyrelsen Skåne 
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     KS/2021/223 
§ 147 
Antagande av yttrande gällande Danmarks havsplan 
Sammanfattning av ärendet   
Danmark har underrättat Sverige om det pågående arbetet med havsplanering, detta genom 
Esbokonventionen. Havsplaneringen är en följd av EU:s havsmiljödirektiv. Höganäs kommun 
har getts möjlighet att lämna synpunkter.  
 
Havsplanen bygger på en interaktiv karta. Av denna kan läsas ut fyra delområden som direkt eller 
indirekt berör kommunen. Dessa är: 


 N38 nature and environmental protection areas (N) 
 S24 zone for Shipping Corridors (S) 
 R57 development zone for natural resource extraction (R), norr om Helsingör 
 G360 general use zone (G) 


R57 och S24 ligger delvis eller helt inom N38. Enligt R57 kan nya tillstånd medges för sandtäkt. 
Tidigare har Danmark meddelat att sandsugning i Öresund norr om bron ska upphöra, inga nya 
tillstånd ska medges medan gällande tillstånd kvarstår fram till 2025. Havsplanen frångår detta. 
N38 är ett stort område och motsvarar i stort hela det danska Öresund, ned till bron, inkl. 
havsområdet nordväst om Helsingör. Det är svårt att läsa ut detaljerna i deras förslag till regelverk 
under N. Inledningsvis är beteckningen Natur men sedan görs olika undantag samtidigt som det 
hänvisas till deras Maritime Spatial Plan (bindande för alla danska myndigheter), en maritim 
exploateringsplan. Den danska beteckningen N ska därför inte jämställas med N i den svenska 
havsplanen. 
 
Kommunstyrelsen föreslås avge följande yttrande: 
Höganäs kommun anser att R57 bör utgå eftersom Danmark tidigare meddelat att inga nya 
marina täkttillstånd ska medges i Öresund norr om Öresundsbron. De tillstånd som finns 
kommer att upphöra 2025 och det i sig bör inte motivera R57. I övrigt behöver innebörden av 
beteckningen N samordnas mellan de svenska och danska myndigheterna. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens miljöutskott, beslut den 1 september 2021, § 16, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 17 augusti 2021, 
Danmarks havsplan (enbart digital), http://havplan.dk/en/page/info 
Skärmklipp av kartbild till havsplan. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer miljöutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till yttrande som sitt eget. 
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Beslutet ska skickas till  
Naturvårdsverket 
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     KS/2018/719 
§ 148 
Parkeringsstrategi för Höganäs kommun 
Sammanfattning av ärendet   
Höganäs kommun växer vilket skapar ett behov av omfattande strategier för hanteringen av 
parkeringsfrågor i kommunen. Parkeringsstrategin är framtagen med anledning till behovet av en 
kommungemensam målbild kring parkering i olika samhällsbyggnadsprocesser. Syftet med 
parkeringsstrategin är att stödja kommunens ambitioner om ett hållbart, attraktivt och 
funktionellt trafiksystem för samtliga transportslag.  
Parkeringsstrategin är ett vägledande dokument som innehåller bakgrundsinformation till 
parkeringsnormen. Den innehåller strategier som ska möjliggöra för ett hållbart samhällsbygge 
samtidigt som det nuvarande parkeringsbehovet tillgodoses. För att parkeringsstrategin ska 
tillämpas på rätt sätt behöver den användas tillsammans med parkeringsnormen. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 15 juni 2021, § 40, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, parkeringsstrategi den 2 juni 2021. 
  
Deltar ej i beslutet 
Margareta Widell (M) och Louise Stjernquist (L) deltar inte i beslutet.  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att godkänna parkeringsstrategi för Höganäs kommun. 
 
Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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     KS/2021/433 
§ 149 
Medborgardialog kring budgetmålen 2022 
Sammanfattning av ärendet   
Lördagen den 28 augusti genomförde Höganäs kommun en medborgardialog kring fyra utvalda 
nämndmål i budgetförslaget inför 2022. Dialogpolitiker från sex av kommunfullmäktiges åtta 
partier deltog. Sammanlagt nio medborgare använde möjligheten att framföra tankar och idéer 
kring fyra av nämndmålen i budgeten för 2022. Sammanställningen över vad som framkom vid 
dialogen har överlämnats till kommunstyrelsen som information. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunledningskontoret, sammanställning av medborgardialog den 8 september 2021.  
  
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att lägga informationen till handlingarna. 
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     KS/2021/105 
§ 150 
Utbetalning av föreningsbidrag till funktionshinderorganisationen, 
Riksförbundet för Social och Mental Hälsa, RSMH, 2021 
Sammanfattning av ärendet   
Funktionshinderorganisationer kan få föreningsbidrag om de har en lokalavdelning i Höganäs 
kommun och är anslutna till Handikappföreningarna i Höganäs Samarbetsorganisation (HSO). 
För att komma i fråga för kommunalt bidrag ska organisationen bedriva en till övriga 
samhällsinsatser kompletterande service såsom aktivering och/eller uppsökande verksamhet. 
Kommunalt bidrag kan även, efter beslut i kommunstyrelsen, utgå till handikapporganisationer 
som inte är anslutna till HSO och/eller inte har lokalavdelning i Höganäs, men likväl svarar för 
aktiva insatser till medlemmar boende i Höganäs kommun. Ansökan måste ha inkommit till 
kommunen senast den 31 mars för att få föreningsbidrag. 
Kommunalt bidrag utgår med 3 400 kronor som årligt grundbidrag för varje organisation (ej 
HSO) och med 23 372 kronor som särskilt grundbidrag till HSO. Resten av totalanslaget fördelas 
mellan de ansökande handikapporganisationerna i proportion till antalet medlemmar i Höganäs i 
respektive organisation per den 31 december året före det år ansökan avser (166kr/medlem). 
HSO erhåller endast grundbidrag. Det totala anslaget för bidrag får inte överstiga fyra 
prisbasbelopp (189 200 kr).  
 
Kommunstyrelsen tog beslut på utbetalning av föreningsbidrag till funktionshinderorganisationer 
för 2021 den 8 juni 2021, § 122. Därefter har det tillkommit en ansökan från RSMH Höganäs. 
Ansökan skickades in i tid, men ankom till fel förvaltning. Totalbeloppet för ansökningar 
inkomna 2021 uppgick till 139 210 kronor.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 92, 
Kommunledningskontoret, tjänsteskrivelse den 10 augusti 2021, 
RSMH Höganäs, ansökan inkommen den 16 mars 2021. 
  
Förslag till beslut 
Lennart Nilsson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bevilja RSMH Höganäs föreningsbidrag med 7 550 kr för 2021.  
 
Beslutet ska skickas till  
RSMH Höganäs 
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     KS/2015/274 
§ 151 
Exploateringsavtal om frånsägning av ersättningsskyldigheten 
berörande Krapperup 19:2 (Vattenmöllan) 
Sammanfattning av ärendet   
För Krapperup 19:2 (Vattenmöllan) ska en ny detaljplan upprättas. På fastigheten finns en 
gammal vattenkvarnsanläggning från mitten av 1700-talet med tillhörande möllarebostad från 
1830- talet. Vidare finns en äldre stallbyggnad från 1930-talet som idag används som privatbostad 
samt en mindre tidigare ekonomibyggnad som idag används som förråd. 
 
På fastighetsägarnas begäran har i den nya detaljplanen bestämmelser om varsamhet och 
rivningsförbud upprättats. I vissa fall kan fastighetsägaren till en fastighet som omfattas av sådana 
bestämmelser vara berättigad till ersättning, se PBL 14:7 och 14:10. För att undvika en sådan 
situation har Höganäs kommun skrivit exploateringsavtal med Hans Hansson, 19420823-4312, 
Lars Göran Berdin Hansson, 19460524-4351, Maria Schoultz, 19780303-4821 och Henrik 
Hansson, 19750120-5053, där fastighetsägarna frånsäger sig en eventuell ersättningsrätt.  
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 15 juni 2021, § 41, 
Exploateringsavtal avseende frånsägning av ersättningsskyldighet berörande Krapperup 19:2 
(Vattenmöllan), underskriven av motparten. 
  
Förslag till beslut 
Lennart Nilsson (S) yrkar bifall till planutskottets förslag. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att godkänna avtalsförslag enligt exploateringsavtal, 
  
att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen att skriva under avtalet. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsens ordförande 
Kommunchefen 
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     KS/2021/394 
§ 152 
Exploateringsavtal berörande Röret 12 med Magasin 36 Fastigheter 
AB 
Sammanfattning av ärendet   
Kommunen initierade en ändring av detaljplan, 1284-P01. Efter ändringen ska del av Röret 12 
utgöra allmän platsmark och ska då överföras till kommunägda Höganäs 36:16. Vidare ska 
skyddsbestämmelser avseende vissa byggnader regleras. Kommunledningskontorets 
exploateringsavdelning har skrivit ett exploateringsavtal med ägaren till Röret 12, Magasin 
36 Fastigheter AB, 556891-3866.  
 
I exploateringsavtalet regleras maktöverföring och frånsägning av ersättningsrätt 
och lantmäteriförrättning med mera. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens planutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 53, 
Exploateringsavtal mellan Höganäs kommun, 212000-1165, och Acedia Fastigheter AB, 556891-
3866. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att godkänna exploateringsavtal mellan Höganäs kommun (212000-1165) och Acedia Fastigheter 
AB (556891-3866), 
  
att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen att skriva under avtalet. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsens ordförande 
Kommunchefen 
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     KS/2017/285 
§ 153 
Beviljande av tilläggsanslag för finansiering av kapitalkostnader för 
ombyggnation av Storgatan, etapp 1 
Sammanfattning av ärendet   
Storgatan etapp ett är nu klar och det är dags att driftsätta projektet. Projektet har följt tidsplan 
och även budget. Projektet i sin helhet förväntas bli cirka 10 miljoner kronor billigare när etapp 
tre är klart. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 26 september 2019, § 64, i samband med beslut om budget 
2020, att tillföra samhällsbyggnadsförvaltningen ram för ökade kapitalkostnader från och med 
2020 för förnyelse av Storgatan etapp ett, motsvarande 1,1 mnkr per år. Kommunfullmäktige gav 
samtidigt kommunstyrelsen i uppdrag att besluta om ramtillförseln när anläggningen var 
färdigställd. Beloppet avsåg helårsvärde och skulle anpassas till driftstart. Finansiering föreslogs 
tas ur hyresfonden, där medel har fonderats för detta syfte. 
 
Driftstart för den nya anläggningen är satt till den 1 januari 2021 och kapitalkostnaden för 2021 
blir 827 tkr beräknad på anläggningens faktiska avskrivningstid. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 22 juni 2021, § 80, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, tjänsteskrivelse den 4 juni 2021. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer planutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att tillföra samhällsbyggnadsförvaltningen 827 tkr i driftsram för 2021 för de nya 
kapitalkostnaderna, 
 
att effekten av de tillkommande kapitalkostnaderna arbetas in i budget 2021 och framåt av 
kommunledningskontorets ekonomiavdelning, 
 
att finansiera de nya kapitalkostnaderna med medel ur hyresfonden. 
 
Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Kommunledningskontorets ekonomiavdelning 
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     KS/2021/281 
§ 154 
Revidering av kultur- och fritidsförvaltningens 
dokumenthanteringsplan 
Sammanfattning av ärendet   
Varje myndighet ansvarar för att dess arkiv vårdas enligt arkivlagen och på det sätt som framgår 
av dess reglemente. Kommunstyrelsen är arkivmyndighet inom Höganäs kommun. Förutom 
bestämmelserna i arkivlagen (SFS 1990:782) och arkivförordningen (SFS 1991:446) gäller det 
kommunala arkivreglementet inom Höganäs kommun (KS 2019/854). 
 
Dokumenthanteringsplanen är ett styrdokument för alla handlingar som upprättas eller 
inkommer till kultur- och fritidsförvaltningen. Dokumenthanteringsplanen ska omfatta 
handlingar som finns och behövs för verksamheten. Möjlighet till en effektivare sökning av 
handlingar säkerställs då det är angivet hur dokumenten ska hanteras. I planen finns upptaget 
vilka dokument som finns hos förvaltningen, hur dokumenten ska hanteras och om dokumentet 
ska gallras eller bevaras. Denna plan följer till stor del Riksarkivets (Statens arkiv) och Sveriges 
Kommuner och Landstings Gallringsråd nr 8: Bevara eller gallra? 
  
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott, beslut den 21 juni, § 11, 
Kultur- och fritidsförvaltningen, reviderad dokumenthanteringsplan den 10 juni 2021. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer kultur- och fritidsutskottets förslag under proposition och 
finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta den reviderade dokumenthanteringsplanen för kultur- och fritidsförvaltningen. 
 
Beslutet ska skickas till  
Kultur- och fritidsförvaltningen 
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     KS/2020/638 
§ 155 
Länsstyrelsens uppföljning av Höganäs kommuns operativa tillsyn 
enligt miljöbalken 
Sammanfattning av ärendet   
Länsstyrelsen besökte Höganäs kommun den 17 augusti 2020 för uppföljning och utvärdering av 
kommunens miljöbalkstillsyn. I efterföljande rapport efterfrågar länsstyrelsen skriftlig redovisning 
på ett antal frågor. Höganäs kommuns generella kommentarer och synpunkter över länsstyrelsens 
uppföljning och utvärdering är att kommunen finner det angeläget att utvärderas då detta kan ge 
upphov till utveckling av verksamheten. Dock delar inte Höganäs kommun länsstyrelsens 
slutsatser gällande ett par punkter. 
  
Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens arbetsutskott, beslut den 31 augusti 2021, § 88, 
Kommunledningskontoret, yttrande över länsstyrelsens uppföljning och utvärdering av Höganäs 
kommuns operativa tillsyn enligt miljöbalken, den 13 augusti 2021, 
Länsstyrelsen, uppföljning och utvärdering av Höganäs kommuns operativa tillsyn enligt 
miljöbalken, den 8 december 2020. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att anta kommunledningskontorets yttrande till Länsstyrelsen som sitt egna. 
 
Beslutet ska skickas till  
Länsstyrelsen 
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SIGNATUR   


     KS/2021/314 
§ 156 
Anmälan om remitterad motion angående minskad servering av 
kött 
Sammanfattning av ärendet   
Motion har inkommit från Johan Ingvarson (MP), Barbro Stigsdotter (MP) och Göran Lock 
(MP) den 9 juni 2021. Motionärerna föreslår att Miljöprogrammets åtgärdsprogram kompletteras 
med ett mål om att, med utgångspunkt i 2020 års nivå, minska andelen kött som serveras i 
kommunens skolor med 25% till år 2025. 
  
Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktige, beslut den 17 juni 2021, § 70, 
Johan Ingvarson (MP), Barbro Stigsdotter (MP) och Göran Lock (MP), motion den 9 juni 2021. 
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt egna förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att uppdra åt kommunledningskontoret att utarbeta yttrande över inkommen motion för svar till 
kommunfullmäktige.  
 
Beslutet ska skickas till  
Kommunledningskontoret 
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SIGNATUR   


     KS/2021/255 
§ 157 
Fyllnadsval avseende ersättare i kommunstyrelsens kultur- och 
fritidsutskott 
Sammanfattning av ärendet   
Fyllnadsval behöver förrättas efter Mira Gerxhalius (M) avsägelse avseende uppdrag som 
ersättare i kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott.  
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Ulf Molin (C) föreslår kommunstyrelsen att välja Bertil Ziegler (M) till ny 
ersättare till kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott efter Mira Gerxhaliu (M), samt att välja 
Björn Jakobsson (M) till ny ersättare till kommunstyrelsens miljöutskott efter Bertil Ziegler (M).  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Ulf Molin (C) ställer sitt eget förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
  
att välja Bertil Ziegler (M) till ny ersättare i kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott efter 
Mira Gerxhaliu (M), 
  
att välja Björn Jakobsson (M) till ny ersättare i kommunstyrelsens miljöutskott efter Bertil Ziegler 
(M).  
 
Beslutet ska skickas till  
Kultur- och fritidsutskottet 
Miljöutskottet 
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SIGNATUR   


§ 158 
Redovisning av delegeringsbeslut 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med utskottens förslag 
  
att lägga följande redovisningar till handlingarna: 
 
Delegeringsbeslut 


 KS21190576 KS/2021/346-1  Tillförordnande av kommunchef samt 
förvaltningschef 


 KS21190371 KS/2021/325-1  Brådskande ordförandebeslut angående 
fordonsleasing 


 KS21191163 KS/2019/344-4  Planavtal Tornlyckeskolan 
 KS21191162 KS/2020/93-3  Planavtal Steglinge västra delen 
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 KOMMUNSTYRELSEN  
 


 2021-09-14    
 


SIGNATUR   


§ 159 
Anmälningar för kännedom 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med utskottens förslag 
  
att lägga anmälningarna till handlingarna. 
 
Anmälningar 


 KS21190030 KS/2021/294-1  Protokoll - Styrelsemöte 2 - NSR AB Samt 
delegationsmöte. April 2021 


 KS21190031 KS/2021/294-2  Protokoll Delegationsmöte 2. 2021-04-29 
 KS21190032 KS/2021/294-3  Protokoll - Styrelsemöte 2 - NSR AB Samt 


delegationsmöte. April 2021 
 KS21190055 KS/2021/301-1  Protokoll KFR 2021-05-24 
 KS21189925 KS/2021/292-1  Ärendeblad från servicecentret angående 


årsredovisning för Keramiskt center 2020 
 KS21190802 KS/2020/246-8  Regeringsbeslut gällande överklagande av 


Länsstyrelsens beslut om nya ordningsföreskrifter 
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 KOMMUNSTYRELSEN  
 


 2021-09-14    
 


SIGNATUR   


§ 160 
Deltagande på lika villkor 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunstyrelsens reglemente (KFS 2020:13) 1 kap § 8 får kommunstyrelsen och övriga 
nämnder, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamöter närvarande på distans. Sådant 
sammanträde får endast äga rum om ljud och bildöverföring sker i realtid, med anslutning säkrad 
mot obehörig åtkomst och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på 
lika villkor. 
  
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar enhetligt 
  
att alla ledamöter anses sig ha deltagit på sammanträdet på lika villkor.  
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